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A rendezvénysorozatról szóló beszámolónkat a 2-7 oldalon olvashatják.

Aradi vértanúk emlékezete

Jánoshalma Városi Önkormányzat 2023. október 6-án tartotta meg-
emlékezését az aradi vértanúk tiszteletére. Az Országzászló Parkban a  
Szent Anna Katolikus Óvoda és Általános Iskola ünnepi műsorát követő-
en volt a koszorúzás és mécsesgyújtás, ezt követően pedig ünnepi szent-
mise a Szent Anna római katolikus templomban. Az eseményről novem-
beri számunkban tudósítunk. 

Jánoshalma Városi Önkormányzat 
tisztelettel meghívja Önt 
2023. október 23-án az 

1956-os forradalom emlékére 
szervezett ünnepi megemlékezésre

PROGRAM
8:30 Koszorúzás a Dr. Szobonya Zoltán emléktáblánál, 

majd és az ‘56-os emlékműnél
9:00 Ünnepi szentmise 

a Szent Anna római katolikus templomban 
9:50 Koszorúzás 
          a Mindszenty József emléktáblánál

10:15 Ünnepi műsor 
      az Imre Zoltán Művelődési Központ és Könyvtárban 

 (Jánoshalma, Kossuth u. 3.)
Közreműködnek 

a Hunyadi János Általános Iskola diákjai 
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Az ünnepben a legszebb és legfontosabb az együttlét. Az, hogy ilyen sokan 
összegyűltünk megadni a tiszteletet a múltnak, az emlékeknek, melyek a miénk, 
és melyből a közösség minden tagjának része van.

Ebből a közös tudásból, ezekből az élményekből és érzésekből áll össze a tör-
ténelem. A 90. születésnapját ünneplő SZAKI történelme.

90 év! Mennyi-mennyi munka, öröm, harc, türelem, remény, szenvedés, siker, 
csalódás, élmény, kitartás, álom van az elmúlt 9 évtized mögött. S milyen hátte-
ret szolgáltattak ezek az évek? Nehéz egy kort távlat nélkül értékelni, megítélni! |

Egy iskola együtt él az aktuális korral, a magyar történelemmel, ezért együtt 
élvezi és szenvedi annak fordulatait, aktuális elvárásait.

Az, hogy meddig nézünk visszafelé attól függ, mit tartunk fontosnak az eltűnt 
időkből, minek van számunkra még most is üzenete, mi érint meg, mi gazda-
gít, mi tesz bölcsebbé, mi tesz előrelátóbbá. És főleg attól: hogy miben és kiben 
hiszünk.

Ünneplésére és az elmúlt majd száz év visszatekintésére sokan gyűltünk 
össze a Szaki udvarán felállított sátor alatt. .

Az ünnep alkalmából Taskovies 
Péter igazgató ünnepi beszédében 
kiemelte: Az első szakképző osztály 
indulása óta eltelt kilencven eszten-
dő nem csak az iskola, de a környék 
gazdálkodói életében is jelentős ese-
ménynek számít. – A környéken lakók 
számára az 1730-as újratelepítés óta 
szinte az egyetlen megélhetési forma 
a mezőgazdálkodás volt. Szükség volt 
a mezőgazdasági ismeretek oktatásá-
ra. Ezért 1933 november 8-án 38 fő 
kezdhette el az „aranykalászos gazda” 

tanulmányait az akkori Földművelésügyi Minisztérium által alapított Magyar Kirá-
lyi Téli Gazdasági Iskolában 

A tisztán mezőgazdasági profillal rendelkező intézmény akkor is és azóta is 
kizárólag mezőgazdasági szakemberek képzésével foglalkozott, illetve foglal-
kozik. Az iskola a dél-alföldi régió mezőgazdasági szakképzésének hagyomá-
nyos központja, de a kiváló gyakorlati képzési feltételeknek köszönhetően egyre 
több tanuló érkezik az ország távolabbi településeiről is. A folyamatosan megúju-
ló képzési struktúrával alkalmazkodik az intézmény a munkaerő piaci elvárások-
hoz, magas színvonalú oktatást és gyakorlati ismereteket nyújtva a jövő mező-
gazdasági szakemberei számára. 

– Sosem jártunk rossz úton, hiszen az egykori két osztályos később hat osz-
tályos gépész iskolából mára a járás egyetlen középfokú intézményévé, több 
mint 770 tanulóval működő technikummá váltunk – hangoztatta az iskola igazga-
tója, aki köszönetet mondott a fenntartó Agrárminisztériumnak, a város vezetői-
nek, valamint a térség országgyűlési képviselőjének, hogy mindvégig támogatták 
az intézmény vezetésének elképzeléseit. Külön kiemelte a helyi gazdakörrel és 
a jánoshalmi járási hivatallal, valamint a környék polgármesterivel való eredmé-
nyes együttműködést. – mondta köszöntőjében Taskovics Péter igazgató, akinek  
megnyitóbeszédét a Mithras-kórus műsora követte.

A nagyszerű kórus muzsika után  Szerdai Zsuzsanna asszony, a Déli Agrá-
rszakképzési Centrum főigazgatója mondta el gondolatait az ünneplőknek. 
Kiemelte, hogy ez az iskola mindenkor kötelességének tekintette, hogy Bács-Kis-
kun vármegye meghatározó mezőgazdasági iskolája legyen. Hozzá tette: A min-
denkori intézményvezetés fő feladatának tekintette és tekinti a duális partnerek, 
a gyakorlóhelyek,  a szakmai szervezetek közötti együttműködések erősítését, 

a meglévő kapcsolatot továbbvitelét. 
Mindezt jól mutatja ez a rendezvényso-
rozat is, ahol egyszerre van jelen a 110 
éves Jánoshalmi Gazdakör Egyesület, 
a 90 éves Szaki és a Szüreti Napokat 
ünneplő város. Hiszem és vallom, hogy 
a közös gondolkodás, a partneri elé-
gedettségek hozzájárulnak egy isko-
la elismertségéhez, a szakmai és ver-
seny eredményeinek sikeréhez. 

Beszéde végén a főigazgató 
asszony örömét fejezte ki, hogy része-

se lehet a jánoshalmi intézményben folyó szakmai munkának.

BiancoNero piano duó négykezes zongora játékát követően Bagdán Boglár-
ka agrárszakképzésért felelős miniszteri biztos asszony beszédében a mai világ-
ban a mezőgazdasági szakképzés jelentőségét hangsúlyozta. Kiemelte: „Mi, 
akik az agráriumban az agráriumért dolgozunk, történelmi léptékű nehézségek-
kel nézünk szembe, de ez egyben történelmi lehetőséget is teremt számunkra, 
hiszen a nehézségek kikényszerítik az alkalmazkodást az ágazat minden sze-
replője számára. Közös érdekünk a hosszú távú biztonságos élelmiszer előállí-
tás, amely jól képzett szakemberek és tudományos vívmányok fejlesztése nélkül 
nem megvalósítható.”

A Szakisok büszkék a nevelőtestületükben uralkodó - ha nem is erőltetett 
baráti, de jó kollegiális viszonyokra. Ha ugyanis a pedagógusok őszinte munka-
társi-baráti légkörben dolgoznak, szívesebben végzik feladataikat. Ha nagyobb 
kedvvel űzik hivatásukat, hitelesebbek és sikeresebbek is. Mint vallják „S azért 
is leszünk azok, mert a jó hangulatból adódó elégedettség kiegyensúlyozottabb 
lelkiállapotot eredményez, ami pedig kisugárzik a tanulók felé, akik ezáltal szin-
tén kiegyensúlyozottabbak, elégedettebbek, minek következtében eredménye-
sebbek is lesznek”. 

Így történhetett, hogy 46 fős tantestületben 11 oktatónak ez az iskola volt az 
alma matere, ahová ma már oktatóként 
tértek vissza, hogy a hajdan itt kapott 
szellemiséget, útravalót, hitet, tudást, 
elszántságot kamatoztatva hivatásukat 
büszkén vállaló, hasznos tagjai legye-
nek iskolájuk oktató közösségének.

A hajdani diákok nevében Mészáros 
Endre, aki 1991-től 1995 -íg volt ennek 
az Intézménynek a tanulója, és mely-
nek 1999 óta oktatója Ady Endre: Üze-
net egykori iskolámhoz versével kezd-
te visszaemlékezését, majd egy-egy 
társaival együtt egy-egy szál virággal 
köszöntötte a volt osztályfőnököket. 

A ma iskolája is óriási változásokat él meg Viszont van két állandó sze-
replő, a tanító és a diák, s nem változik a cél sem:

A társadalom számára hasznos, pozitív gondolkodással bíró embereket nevel-
ni, akik a tanulmány; befejezése után képesek önállóan eligazodni a társada-
lom állandó változásaiban. Ezt bizonyítják a régebbi növendékek sikeres élet-
pályái. A SZAKI padjaiból kikerült diákok az élet minden területén megállják a 
helyüket. Számos volt diák ismert és sikeres lett munkájában, családi életében. 
Nem csak itt a szűkebb környezetünkben, hanem ország, sőt a világ távoli pont-

90 éves a SZAKI



3.2023. október JHNJánoshalmi Szüreti Napok  2023
jain is találkozhatunk velük. Bemutatásukra, felsorolásukra szerencsére kevés 
lenne itt a hely.

Viszont nagy örömünkre szol-
gál, hogy közülük van  Dr. Ren-
ner Tamás, aki nemcsak mint régi 
szakis diák lépett az ünneplők elé, 
hanem mint címzetes egyetemi tanár, 
a Szent István Biztonság Kutatóköz-
pont Gépészeti Kutatócsoportjának 
vezetője, a Magyar Agrár- és Élettu-
dományi Egyetem docense. Hangsú-
lyozta: A megújulás jegyében ezzel 
az egyetemmel okleveles képzés-
re köt megállapodást a Szaki, majd 
így folytatta: „A feladat ma nem köny-
nyű. Amíg azt hittük, hogy az egész-

ségügyi válsághelyzet látszólagos  Haragos legyőzésével az emberi lét sodrá-
sa visszatér az azt megelőző mederbe, addig olyan változások történnek, amik 
mélyebb, megismerő elemzés nélkül nem tudunk megérteni. Az új G2-es világ-
rend kialakulása már nem csak egy fikció, hanem a mindennapokban érzékelhe-
tő valóság. Látható, hogy globálisan versenybe került egymással a nyugati sza-
badpiac és a jól szervezett, valós érdekeltségeket tartalmazó centrálisan irányí-
tott kínai gazdaság, amely nem szorítható vissza az olcsó összeszerelő szere-
pébe, és nem folytatható a kiszervezett globális világnak az a rendje, ami jár-
vány nélkül is megszűnt volna, de a folyamat a Covid miatt drasztikusan felgyor-
sult. A nyersanyaghiány, a fokozódó munkaerőhiány, valamint a regionalizációra 
adandó válaszok olyan kihívások elé állítják a gazdasági és politikai szereplőket, 
amelyekre még nem tudnak adekvát válaszokat adni. Ezek alapján kijelenthető, 
hogy továbbra is nagy feladat vár az iskolákra, mert a mai mezőgazdaság ered-
ményes üzemeltetése csak a nemzetközi térben képzelhető el, amihez mélységi, 
szektorális tudású szakemberekre van szükség. A MATE és a jánoshalmi szak-
képző intézet közötti szóbeli megállapodás, miszerint elindul az okleveles mező-
gazdasági gépésztechnikus képzés, és az azt elvégzőknek jelentős számú kre-
ditet biztosít az egyetem a tanulmányaik során egyfajta garancia arra, hogy az 
imént említett tudást a fiatal gazdatársadalom tanult képviselői birtokolni tudják.” 

„Ugyanakkor kijelenthetjük, hogy a nehézségek mellett nagy lehetőség is áll 
előttünk, mert Magyarországnak geopolitikailag előnyös helyzete van. Ezt az 
esélyt a közeljövőben akkor tudjuk kihasználni, ha szellemi erőforrásainkat egye-
sítjük és közösen gondolkodunk. Tovább kell tehát folytatni azt az oktató, alkotó-
munkát, amit 90 évvel ezelőtt kezdtek el elődeink, mert a mai technológiai lehe-
tőségekkel, mérési, számítási, modellezési metódusainkkal a kor elvárásainak 
megfelelően tudjuk pontosítani a már ismert eredményeinket, és ezek alapján 
tökéletesíteni gépeinket, településeinket.

Végezetül, azt látom, hogy meg kell tanulni biztonságban élni és alkotni egy 
bizonytalan világban, ahol a bizonytalanságot az okozza, hogy nincsenek egyér-
telmű trendek és üzenetek, hogy ezt a bizonytalanságot gazdasági és társadalmi 
dimenzióban egyszerre kell megélni. Őszintén remélem, hogy a méltán nagy hírű 
Jánossal mi iskola a jövőben is megtartja magas oktatási színvonalát, tud elvek 
mentén alkalmazkodni, és még hosszú ideig lesz a térség meghatározó intézmé-
nye” – fejezte be beszédét Dr. Renner Tamás. 

Czeller Zoltán Jánoshalma polgármestere a város vezetése nevében a jubileu-
mi év kapcsán tiszteletét és elismerését fejezte ki mindazoknak, akik az elmúlt 90 
évben ebben az oktatási intézményben tanítottak, neveltek és tanultak. 

„Jó döntés volt az iskola indítása. Ez az indulás után követő években gyorsan 
kiderült, és ez a megállapítás azóta is időtálló, hogy igen, érdemes volt. S nem 
csak hogy érdemes volt, de bölcs és előrelátó döntés volt.

Az volt, mert ebben az iskolában olyan diákok végeznek, akik bármilyen körül-
mények között képesek arra, hogy mindazoknak, akik nem tudják előállítani az 
egészséges élelmiszert, számukra előállítsák azt az egész ország területén. És 
ez még nem minden.

Aki szereti és tiszteli a termőföldet, aki előkészíti a magágyat, aki a csírába 
szökkenéstől kezdve a termés betakarításáig fáradságos munka árán végigkísé-
ri ezt a folyamatot, learatja a termést, magtárakba tölti és utána a hasznosításá-
ról is gondoskodik, megtanulja tisztelni mindazt, amit a természeti értékeink és 
az épített örökségünk által a többiek felépítettek.

Kedves hölgyek és urak, ezt szeretném az általam alapított emlékplakettel 
megköszönni most a város vezetése nevében az itt tanulóknak, a kilencven év 
alatt itt dolgozóknak és még közöttünk lévő pedagógusoknak”. – mondta a pol-
gármester

A jánoshalmi Szaki 32 éve ápol kapcsolatot az osztrák grabnerhofi testvéris-
kolájával, melynek keretében minden évben lebonyolítunk egy egyhetes tanuló-
cserét, melynek célja, hogy tanulóink megismerjenek egy más kultúrát, valamint 
új szakmai sikereket sajátítsanak el. Erről a partner kapcsolatról az osztrák isko-
la igazgatója Christian Forstner beszélt. Végezetül összetartozásunk jegyében 
az iskolájukban, saját recept alapján készült kenyérrel és az ott bányászott sóval 
kínálták az ünnepség résztvevőit. 

Az intézmény fennállásának teljes történetét csak írásos dokumentumokból, 
kép és filmfelvételekből, no meg persze hallomásból ismerhettük, meg. Nem 
csak véletlenül kerültek elő különböző iratok, hanem tudatosan kutakodtak az 
iskola múltjában: a kissé poros iratok, a szinte szétmálló papírlapok között, illetve 
magántulajdonban lévő értékes dokumentációkat találtak. Hogy mit tudtak meg, 
erről szólt pár percben a diákoknak az alakulástól a beszolgáltatáson, az 1956-
on át  napjainkig ívelő jelenet sorozata. 
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A hagyományos szeptemberi jánoshalmi Szüre-
ti Napok rendezvényeinek sokrétű kiállításaiból évről 
évre különlegességével, unikális látványosságaival 
kitűnik a helyi és a környékbeli, rémi, borotai vadá-
szok gazdag trófeabemutatója.

„Vadász vagyok, Hunor s Magor nyomán
 Sok kincset őrzök, mit rejt szép hazám…”
A Vadászhimnusz szellemében, s hitvallásával 

készült az idei szemet gyönyörködtető trófeamust-
ra, melynek hozzáértő, autentikus rendezője - mint a 
korábbiakban is - a lelkes vadász, Hugyi Mihály volt. 

2014 óta a vadászkiállítás jelen van minden szü-
reti rendezvényen - mondja tájékoztatásként, kiemel-
ve azt a tényt, hogy a hazai értékes trófeák mel-
lett mindig meg szeretnének mutatni valami különle-
gességet, kuriózumot is a világ más tájairól. Most a 
terem berendezésekor egyik felébe a Vadásztársa-
ság magyar és külföldi vendégei által az elmúlt hetek-
ben kilőtt, s bírálaton részt vett szarvasbika trófeák 
kerültek 8 ezüst és 2 arany minősítéssel. 

A központi látványosság az afrikai vízibivaly lett, de látható jávorszarvas kopo-
nya, őz, szikaszarvas, muflon, borz, aranysakál, s Diósi Róbert szép jávorszar-
vas trófeája. 

Kiemelt helyre került a Zámbó Gábor által elejtett impozáns gímbika trófeája, 
mely a 2021-es Világkiállításon is részt vett és ott ezüstérmet nyert el.

Szép, esztétikus kompozíciót alkotnak a Nyugat-Európában, portugál, spa-
nyol területeken honos vöröslábú foglyok és Diósi Róbert négy különböző erdé-
lyi siketfajdja.

A kiállító teremben a hangulatos miliő kialakításához Dudás Ferencné és Lom-
bfalvi Józsefné vadakkal, vadászattal kapcsolatos színgazdag gobelinjei is hoz-
zájárultak, s igazi kuriózum Vavró István három múltidéző, száz év körüli, gazda-
gon megmunkált, jelenetekkel díszített bőrtarisznyája. 

 A kiállítás ideje alatt szinte folyamatosan jöttek az érdeklődő látogatók – 
összegzi elégedetten a rendező Hugyi Mihály - a legkisebbektől az idősekig. A 
gyermekes családokat látva örömmel tölt el, hogy több fiatalt megbabonázott a 
vadászat világa, lenyűgözték őket az eredményes vadászat kincsei.

Zadravecz Mária

A Jánoshalmi Máltai Csoport a Szüreti Napok rendezvény sorozat keretében 
szeptember 22-én a Szaki aulájában vehette át a nemzeti összetartozást jelké-
pező Magyarok kenyere 15 millió búzaszem Programban összegyűlt adomány-
ból a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara Bács-Kiskun Vármegyei Szervezetének 
felajánlását.

Az ünnepségen a máltai csoportot jelenlétével megtisztelte Jakab István, az 
Országgyűlés alelnöke, dr. Cseh Tibor MAGOSZ főtitkár, Gáspár Ferenc, a NAK 

és MAGOSZ vármegyei elnöke, Farkas László, a NAK Bács-Kiskun Vármegyei 
Szervezetének alelnöke, a Jánoshalmi Gazdakör elnöke, dr. Császár-Kardos 
Cintia vármegyei igazgató, Szűcs-Horváth Gréta NAK kabinet vezető, Csontosné 
Zsikla Sára a Magyarok kenyere program vármegyei felelőse, dr. Rigó Orsolya, a 
MMSZ Dél-Alföldi Régió ügyvezetője, Bányai Gábor kormánybiztos, országgyű-
lési képviselő, Czeller Zoltán polgármester, Gyöngyösi Balázs plébános, Kovács 
József alpolgármester, valamint a képviselők, a város intézményeinek, civil szer-

Taskovics Péter igazgató a jánoshalmi intézménnyel sok éve együttműködő, 
s azt támogató partnereknek illetve a tantestület azon tagjainak, akik több évti-
zede öregbítik az iskola hírnevét, részt vettek a hagyományok kialakításában 
illetve színvonalas oktató- nevelő munkát végeznek, oklevelet és emlékplaket-
tet adott át.

Nagy örömünkre szolgál, hogy van egy olyan nyugdíjas kollégájuk, Dr. Ren-
dek Magdolna tanárnő, aki egész életét az oktatás szolgálatába állította és áldo-
zatos munkájáért most vehette át Szerdai Zsuzsanna főigazgató asszonytól a 
gyémántdiplomáját. 

A gazdasszonyképzést megalapító Dr. Rendek Magdolna életútját Taskovics 
Péter ismertette.

A jubileumi ünnepség hivatalos része ezzel a szép jelenettel ért véget.

Hunor s Magor nyomán

Magyarok kenyere – 15 millió búzaszem 
adomány átadó ünnepsége
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Gazdakörünk együtt ünnepelt az idén 90 éves 
Jánoshalmi SZAKI-val Az ünnepségnek a SZAKI 
adott otthont a Szüreti Napok keretében.

Szeptember 21-én csütörtökön nyitottuk meg 
hagyományos termény kiállításunkat az intézmény 
tornatermében. Mivel már benne vagyunk az ősz-
ben a gyümölcsök és a zöldségek egy része, már 
leért, így kevesebb terményt tudtunk kiállítani. A láto-
gatókat, most itt jubileumi kiállításunk is fogadta. A 
paravánokon gazdakörünk 110 éves története ele-
venedett meg fényképekben, újságcikkekben és régi 
oklevelekben. 

Délben megkóstolhattuk Veszelovszki László által 
főzött finom szüreti étkeket, a pincepörköltet és a 
paprikás krumplit kolbásszal. Köszönet érte.

Pénteken este kezdődött az ünnepi megemléke-
zés, az intézmény aulájában.

Először Ötvös Klaudia, az ünnepség levezető-

je köszöntötte a megjelenteket, majd átadta a szót 
gazdakörünk elnökének Farkas Lászlónak. Elnö-
künk ünnepi beszédében ismertette gazdakörünk 
110 éves történetét és az idáig megtett utat. Bányai 
Gábor Dél-alföldi Gazdaságfejlesztési Zóna kor-

mánybiztosa, országgyűlési képviselőnk köszöntőjé-
ben elmondta, hogy milyen jelentős szerepet játszik 
a gazdakör a város és környéke életében.

Gáspár Ferenc Bács-Kiskun Vármegyei NAK és 
a Bács-Kiskun Vármegyei MAGOSZ elnöke gratu-

vezeteinek vezetői, valamint Szenttamás, Topolya testvértelepüléseink és Bács-
kossuthfalva képviselői.

Az ünnepség a Szent Anna Katolikus Intézmény óvodásainak és diákjainak az 
alkalomhoz illő műsorával kezdődött. Hálás köszönet a felkészítőknek Szabóné 

Bozár Mónika és dr. Miskolczi Józsefné óvónőknek, valamint Mészáros Gábor 
és Buzder Mónika tanároknak. Bába József költő gyönyörű versét, amely az éle-
tet mentő búzakalász alázatáról szól Komáromi Lajosné előadásában hallhattuk.

Farkas László ünnepi köszöntőjé-
ben elmondta, hogy a 13 éve magán 
kezdeményezésből, a magyar gaz-
dák határon innen és túli lelkéből, 
összefogásából, segíteni akarásából 
létrejövő Magyarok kenyere 15 millió 
búzaszem programban a Bács-Kis-
kun vármegyei gazdálkodók az idén 
is önzetlenül vettek részt. Elmondta, 
hogy a megyében négy gyűjtőpon-
ton fogadták a felajánlásokat. Többek 
között Jánoshalmán is.

Jakab István hangsúlyozta, hogy a 
program magyarok ezreinek vált szív-
ügyükké és rácáfol arra az előítéletre, 
hogy a magyarok nem képesek össze-
fogni. Bányai Gábor is megosztotta a 
jelenlévőkkel ünnepi gondolatait.

Jakab István, a MAGOSZ országos 
elnöke megyei gazdák felajánlásából 
2400 kg liszt adományozását doku-
mentáló levelet adott át a jánoshalmi 
máltai csoport részére, akik a rászoru-
ló családokhoz juttatják el.

Gyöngyösi Balázs plébános úr 
megáldotta a kiosztandó lisztet.

A helyszínen 10 család személye-
sen vehette át a programban felaján-
lott lisztet Jakab István elnök, Farkas 
László alelnök és Bányai Gábor kor-
mánybiztos uraktól.

Kiss Györgyné csoportvezető meg-
köszönte az Agrárgazdasági Kama-
ra bizalmát, hogy már nyolcadik éve 
a máltaisokra bízzák az adományok 
továbbítását a rászoruló családokhoz. 
Hálás köszönetét fejezte ki Vancsura 

Józsefné malom tulajdonosnak, hogy az előző évek gyakorlatához hasonlóan az 
idén is vállalta a búza őrlését és a liszt kicsomagolását. 

Az ünnepség az alkalomhoz illően, a magyarság összetartozását jelképező és 
segítséget kérő az „Ima a hazáért” közös eléneklésével ért véget.

Kép és szöveg: Ikor 

110 éves a Jánoshalmi Gazdakör Egyesület
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lált Farkas László elnökünknek, abból az alkalom-
ból, hogy vármegyénk NAK alelnöke után, most újra-
választották vármegyénk MAGOSZ alelnökének is. 
Gratulálunk. 

Ezután a vajdasági testvérszervezetek küldöttsé-
geinek vezetői következtek. Elsőnek Gulyás Lász-
ló a Bácskossuthfalvi Rizling Egyesület küldöttség-
vezetője kapott szót. Elmondta, hogy a kapcsolat-
felvétel a két szervezet között 1997. évben kezdő-
dött, amikor találkozott Dági Józseffel gazdakörünk 
akkori elnökével. Ez a kapcsolat hozta létre Temeri-
ni Kertbarát Körrel is az együttműködési szerződési 
szerződés aláírását. Gulyás László példaértékű kap-
csolatnak nevezte ezt az együttműködést, mert köz-
ben nagyon sok barátság szövődött a két szervezet 
tagjai között is. Beszéde végén ajándékot át gazda-
körünknek. Virágcsokrot kapott tőlük Ötvös Tiborné 
alelnök és Lukács Istvánné titkárunk.

Snejder Sándor a Temerini Kertbarátkör küldött-
ség vezetője következett. Ő is méltatta a két szerve-
zet kiváló kapcsolatát és további sikeres együttmű-
ködést kívánt. Tőlük is ajándékot kaptunk és vezető-
ségünk két hölgy tagja ismét virágot kapott. Köszön-
jük ezt a figyelmes gesztust.

Taskovics Péter a SZAKI igazgatója az ünnep-
ségünknek helyet adó intézmény vezetője követ-
kezett. Az Igazgató Úr gratulált szervezetünknek és 
egy emlékplakettet adott át gazdakörünk elnökének. 

Czeller Zoltán polgármesterünk elmondta, hogy 
a Gazdakör városunk egyik legrégebbi civil szerve-

zete, amelyre minden időkben számíthatott a város 
vezetése. Emlékplakett átadásával köszönte meg a 
sikeres együttműködést, a nehéz időjárási, és gaz-
dasági körülmények között kitartást, és termésben 
bővelkedő éveket kívánt a gazdáknak.

Jakab István Országgyűlés alelnöke, MAGOSZ 
elnöke gratulált a gazdakör eddigi munkájához. 
Beszédében felidézte az 1990-es évek elejét, ami-
kor a gazdaköri mozgalom újra indult, ekkor találko-
zott Dági Józseffel. Méltatta egykori elnökünk mun-
káját is, amelyet Ő is nagyra értékelt. 

Beszéde végén Gáspár Ferenccel közösen okle-
velet és ajándékot adott át Farkas Lászlónak.  Elnö-
künk válaszában megköszönte az ajándékot és az 
üdvözlő beszédeket és elmondta, hogy ezt a nagy 
munkát nem bírta volna egyedül elvégezni, ha nincs 
mellette a gazdakör tagsága és vezetősége, vala-
mint felesége Erzsike, akire mindig számíthat a gaz-
daköri munkák terén is. Kívánjuk elnökünknek és 
feleségének még nagyon sok boldog együtt töltött 
évet erőben, egészségben. 

Az ünnepséget a Kiskunhalasi Alapfokú Művésze-
ti iskola két tanárnőjének Juhászné Zelei Judit és 
Kovás Andrea, valamint kis tanítványuk Papp Sarol-
tának a nagyszerű zongorajátéka színesítette.

Kis-Pető Tibor alkalomhoz illő verset adott elő. 
Köszönjük a kiváló zongoraszámokat és a szép 

verset is. 
Az ünnepség végén gazdakörünk kilenc emlékla-

pot tagja, akik 1990-ben, mint alapítótagok ott voltak 
az újrakezdésnél emléklapot kapott. Emléklapot kap-
tak vajdasági testvérszervezetünk is.

Poszthumusz emléklapot Dági József és idős 
Kovács Máté.

Az ünnepség a Szózat hangaival ért véget. 
Következett az ünnepi vacsora születésnapi jubi-

leumi tortával, ahol minden jelenlévő tagunk a gaz-
dakör vezetőségétől egy kis ajándékot kapott, ter-
mészetesen fejet hajtottunk az elhunyt gazdatársa-
ink emléke előtt is.

Külön köszönet a bácskossuthfalvi és temeri-
ni testvérszervezeteink küldöttségének, azért, hogy 
másnap a zuhogó eső ellenére kimentek a temető-
be és koszorúkat helyeztek el Dági József elhunyt 
elnökünk sírjára. 

Gazdakörünk vezetősége ezúttal is köszönetét 
fejezi azoknak, akik munkájukkal vagy egyéb módon 
hozzájárultak jubileumi rendezvényünk sikeres lebo-
nyolításához. 

Külön köszönet szponzorjainknak: Jánoshalma 
Városi Önkormányzat, HENDROSZ Kft Petróczky 
Ferenc, KOCH BORÁSZAT Kft Koch Csaba, KUN-
VIN BORÁSZATI Kft Volter Mihály, KORZÓ ÉTTE-
REM Takács István, GÁLA ÉTTEREM és PIZZÉRIA 
Gál Sándor, AGROPRODUKT Kft , SZAKI Taskovics 
Péter, Bács-Kiskun Vármegyei NAK Szervezete, 
Bács-Kiskun Vármegyei MAGOSZ Szervezete, Szi-
li László, Ötvös Tibor, Balázs István, Farkas Endre

Jánoshalmi Gazdakör
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Zenés esték 2023 a 

Művelődési Központban
A tavalyi évhez hasonló-

an 2023-ban ismét megren-
dezzük a Zenés estéket az 
Imre Zoltán  Művelődési Köz-
pontban. Első alkalommal, 
augusztus 25-én a Kiss Ist-
ván és Szevin János duó 
szórakoztatta örökzöld dalla-
mokkal a nagyszámú közön-
séget. Voltak, akik még tánc-
ra is perdültek. A kánikulában 
a szervezők limonádéval és 
jegesteával kínálták a ven-
dégeket. 

Szeptember 15-én a programsorozat a Hetvenszer Hétszer Együttes 
lélekmelengető dalaival, a tőlük megszokott magas színvonalon folytató-
dott, a közönség nagy örömére. 

A szeptember 29-re meghirdetett Purple Smoke koncert sajnos elma-
radt, a lányok majd november 17-én 17 órakor lépnek színpadra. A 
Zenés esték október 13-án 19 órakor a Hangnyűvők együttes koncert-
jével folytatódik. Részletek a plakáton. Akkor is szeretettel várunk min-
den érdeklődőt! 

2023 szeptember14- én Szenttamáson a Katolikus Templom Búcsúja 
alkalmával rendezték meg a II „BÁCSKA SZÍVE” nemzetközi pálinka ver-
senyt. A versenyre 150 mintával neveztek be. Az eredményhirdetés alap-
ján 60 aranyérem 50 ezüstérem és 19 bronzérem született. Jánoshalma 
is képviseltette magát 30 mintával. A jánoshalmi minták jól szerepeltek 
18 aranyérem, 11 ezüstérem és 1 bronzérem. Aranyérmet nyertek: Baj-
kó Károly – vegyes, meggy és dió likőrök, Csányi Mátyás – körte, Mészá-
ros Barnabás – alma, körte, vegyes, Ódor István – birs, szilva, körte, Pin-
tér Tibor – szőlő, törköly, Sarok Sándor – meggy, Szabó Mihály – törköly, 
Varga Ferenc – szőlő, cseresznye, törköly és Virág Attila – körte. Ezüst 
érmet nyertek: Bajkó Károly – barack, szőlő ágyas, Fajszi Ferenc – szil-
va, Lakatos Máté – őszibarack, Mészáros János – dió likőr, Ódor István 
– barack, körte, Pintér Tibor – tök, Sarok Sándor – körte, Varga Ferenc – 
narancs, füge. Bronz érmet nyert: Mészáros János – birs. Két minta kate-

gória győztes lett: likőrök közül Bajkó Károly dió likőr és Varga Ferenc 
törköly (Irsai). A díjkiosztó ünnepséget kulturális program színesítette. 
Az ünnepi programot megtisztelték a Szenttamás testvértelepüléseiről 
Jánoshalma polgármester és kísérete, Orosháza polgármestere és kísé-
rete, valamint Szenttamás polgármester és a város képviselő testülete. 
A verseny elsődleges célja a kulturált pálinkafogyasztás népszerűsítése, 
különös figyelemmel az évszázados hagyományokra és a jelenkor minő-
ségi követelményeire, a pálinka-, és párlatfőzés helyi, és régiós hagyo-
mányainak, értékeinek megőrzése, ápolása. Párhuzamosan volt megren-
dezve „Dédmamáink kalácsa” sütemény verseny. A versenyre 42 minta 
érkezett, a győztes sütik készítői oklevelet és ajándékokat vehettek át. A 
rendezvény elérte célját, erősödtek a testvértelepülések közötti kapcso-
latok és megjelentek új közösség formáló ötletek.

Bajkó Károly

Bácska Csillaga Civil Háló hírei 

Bemutatkozott a 
Gyümölcsfeldogozó üzem

A Jánoshalmi Szüreti Napok során az érdeklődők megtekinthették az 
új Gyümölcsfeldolgozó üzemet és hűtőházat. A vendégeket Czeller Zol-
tán polgármester és Bányai Áron Bácska Gyöngye Szövetkezet elnö-
ke kalauzolta 
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Az 1956-os forradalom vértanújának, dr. Szobonya Zoltán halálának 65. évfor-
dulója alkalmából három helyen tartottak megemlékezéseket és koszorúzást 
pénteken Kecskeméten. Elsőként a Neumann János Egyetem könyvtárában, 
majd a megyeházán, délután pedig a börtön épülete előtt emlékeztek a jánoshal-
mi és mélykúti forradalom egykori vezetőjére.

Dr. Szobonya Zoltán ügyvéd, az 1956-os forradalom mártírja. A jánoshalmi és 
mélykúti forradalmat vezette, a polgári demokráciáért küzdött, de politikai ellen-
feleit is megvédte. 1958 szeptember 29-én Kecskeméten kivégezték, 48 évesen. 
Halálának 65. évfordulóján ünnepi megemlékezéseket tartottak Kecskeméten. 

A Neumann János Egyetem könyvtárban a megjelenteket Kissné Szobonya 
Csilla, dr. Szobonya Zoltán lánya köszöntötte. Beszédében kiemelte: 2009 óta 
gyűlnek össze az emlékhelyeken városszerte, hogy édesapjáról emlékezzenek, 
aki mindvégig a forradalom igazságát képviselte, s akit 65 évvel ezelőtt reggel 
fél 7 -kor felakasztottak.

Utolsó szavai ezek voltak: “Hazámért és Jánoshalma népéért.”
A megemlékezésen az egyetem nevében Kötél Emőke, az NJE Könyvtár és 

Információs Központ igazgatója emlékezett, aki elmondta: a vértanú halált halt 
Szobonya a forradalom első napjától egy igazi demokrácia megteremtésen dol-
gozott. 

Dr. Bank Barbara történész, a NEB tagja beszédében úgy fogalmazott: 65 
évvel ezelőtt a magyar nép számára egy értékes ember veszett el. Dr. Szobonya 
Zoltán élete példát mutat, emlékét őrizni hazafias kötelesség. 

Az eseményen dr. Szobonya Zoltán dédunokái Aradczky Marcell és Aradczky 
Olívia versekkel rótták le tiszteletüket, Szabó Sándor tárogatóművész szép dal-
lamokkal működött közre. A megemlékezést követően megkoszorúzták az Izsáki 
útról nyíló dr. Szobonya Zoltán utcában lévő emlékkövet. 

A megyeházán is megemlékeztek dr. Szobonya Zoltánról és a megye áldo-
zatairól

A megyeháza dísztermében délután 14 órától tartottak emlékező ünnepsé-
get, melyben az Aurin Leánykar is közreműködött Durányik László vezényletével. 

Rideg László, a megyei közgyűlés elnöke köszöntőjében emlékeztetett arra, 
hogy a kommunizmus áldozatainak száma világszerte meghaladja a százmilliót.

Nekünk, ma élőknek felelősségünk és kötelességünk, hogy unokáink meg-
ismerjék a mártírok, a hősök áldozatvállalását. 67 év telt el 1956 októbere óta, 
mégsem volt sohasem annyira aktuális Szobonya Zoltán gondolata, mint most: 
„Nyújtsunk egymásnak békejobbot, ne a bosszú vezessen minket!” — mondta 
emlékező beszédében Rideg László. 

Beszéde után Bánföldi Szilárd színművész olvasott fel részletet dr. Oláh Vil-
mos, „a forradalom sebésze” 1956-os budapesti visszaemlékezéseiből.

A szubjektív visszaemlékezést követően a makacs, sokkoló tények kaptak 
főszerepet dr. Bank Barbara történész, a Nemzeti Emlékezet Bizottsága (NEB) 
tagja előadásában, melyben azokat a megpróbáltatásokat részletezte, amelye-
ket a megyében élő parasztságnak el kellett szenvednie a Rákosi-rendszerben. 

Végül dr. Szobonya Zoltán lánya, Kissné Szobonya Csilla idézte fel „a kulá-
kok védőszentjének” is nevezett édesapja alakját, aki az 1956-os vidéki forrada-
lom egyik legnagyobb mártírjává, emblematikus alakjává vált. Dr. Szobonya Zol-
tánt, Jánoshalma egykori jegyzőjét éppen 65 évvel ezelőtt, 1958. szeptember 
29-én végeztek ki Kecskeméten, 48 éves korában. „A hazámért és Jánoshalma 
népéért!” – ezek voltak utolsó szavai. Kissné Szobonya Csilla felidézte: 12 fel-
fegyverzett karhatalmista jött el jogász édesapjáért, akinek védőügyvédjét a per 
után letartóztatták. Dr. Szobonya Zoltánt 1989-ben rehabilitálták, családja a 301-
es parcellában temette újra.

A megyeházán tartott ünnepségen sor került a Dr. Szobonya Zoltán Emlékla-
pok átadására is. A megyei közgyűlés 2016 óta fejezi ki elismerését és megbe-
csülését a kommunista diktatúra 1945 és 1961 közötti időszaka áldozatainak és 
hőseinek. A Bács-Kiskun Vármegyei Közgyűlés döntése alapján idén harmincan 
vehették át ténylegesen, illetve jelképesen az emléklapot Megemlékezés a bör-
tönnél

Délután a Bács-Kis-
kun Vármegyei Bünte-
tés-végrehajtási Intézet 
falán elhelyezett emlék-
táblánál emlékeztek meg 
a 65 éve, hamis vádak 
alapján kivégzett vérta-
núról. Az emléktáblát 30 
éve avatták fel annak az 
épületnek a falán, ahol 
kivégezték dr. Szobonya 
Zoltánt. Kissné Szobonya 
Csilla, az édesapja emlé-
kére szervezett ünnepsé-
gen személyes történe-
tekkel emlékezett. Beszé-
dében azt mondta: erő és 
hit kell ahhoz, hogy az 56-os lángot őrizni tudjuk. Kiemelte: a mai napon emléke-
zünk nemzetünk hősi helytállására és a forradalom minden résztvevőjére.

– 1958 szeptember 29-én reggel fél 7 kor megfeszült a kötél itt, a börtön udva-
rán. Édesapám 48 évesen, egy tiszta élet után a bíróság hazug ítélete nyomán 
kényszerült szembenézni a halállal, vére megszentelte ezt a földet. Életútja a 
félelmet leküzdő szabadság szimbóluma a történészek szerint is — mondta Kiss-
né Szobonya Csilla.

Bányai Gábor, kormánybiztos közel 20 éve vesz részt a megemlékezéseken, 
jól ismeri a Szobonya családot. Emlékeztetett: dr. Szobonya Zoltán nem csak 
hős, hazafi és mártír volt, hanem férj és apa is. A család utat nyitott az igazi haza-
szeretetnek számunkra. 

Máthé Áron, a Nemzeti Emlékezet Bizottságának elnökhelyettese beszédében 
kifejtette: az 56–osok, köztük dr. Szobonya Zoltán, áldozatvállalása a mi szabad-
ságunk gyökere.

– 1956 bizonyította, hogy a totalitárius eszmékkel szemben igenis létezik, 
létezhet a nemzeti közösség, hogy nemcsak emberként, hanem magyarként is 
van helyünk a világban – emelte ki Máthé Áron. 

Az emlékező beszédeket követően átadták a dr. Szobonya Zoltán emlékérme-
ket azoknak, akik sokat tettek a magyarságért a forradalom es szabadságharc 
hőseinek emlékének megőrzéséért. Emlékérmet kapott Horváth Szilárd szer-
kesztő-  műsorvezető, Szabó Sándor tárogatóművész és a Nemzeti Emléke-
zet Bizottságának kutatói és munkatársai. Az emlékérmet nevükben Máthé Áron, 
elnökhelyettes vette át. 

A megemlékezés végén megkoszorúzták a Bács-Kiskun Vármegyei Bünte-
tés-végrehajtási Intézet falán elhelyezett emléktáblát, amely mementóként öreg-
bíti dr. Szobonya Zoltán szellemi és erkölcsi hagyatékát. Az emléktábla megörö-
kíti a mártírhalált halt hős híres mondatát: “Inkább becsületben meghalni, mint 
becstelenül élni.”

65 éve végezték ki a mártír Dr. Szobonya Zoltánt 
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Varga József és adományozótársa Kalmár Katalin bajai lakosok 2023. 
februárjában azzal a kéréssel fordultak a Jánoshalma Városi Önkor-
mányzat, és az Katolikus Egyházközség képviselő-testületéhez, hogy a 
Szent Anna templom mellett Szűzanya szobrot szeretnének felállítani.

Varga József  1940-ben Jánoshalmán született, s itt keresztelkedett és 
a Szent Anna templom melletti, akkori fiúiskolában járta ki a  nyolc osz-
tályt. 24 éves koráig élt Jánoshalmán, a Kiss Ernő utcában, szüleivel, 
nagyszüleivel. Négy évig rúgta a bőrt az akkori megyei első osztályban 
szereplő helyi csapatban. 

Időközben, szemből nézve a templom jobb oldali részén felbeállított 
életnagyságú, carrarai márványból kifaragott Szűzanya szobor ünnepé-
lyes leleplezése és átadása Kisboldogasszony ünnepét követő vasár-
nap, szeptember 10-én volt. 

Az ünnepségen az egyik adományozó, Varga József ismertette a szo-
bor történetét. Mint kezdte: „Szüleimtől ás ennek a városnak a dolgos, 
szorgos népétől kaptam olyan erős útravalót, mely mindenkor és min-
denhol meghatározta a későbbi életemet és néha sikereimet.

A sors sokfelé elszólított, de soha nem felejtett el hálásnak lenni szü-
lővárosának. 

Így volt ez akkor is, amikor 2008. évben itt a Szoborparkban felállítot-
ták Krisztus urunk szobrát. Itt jött a felismerés, hogy a templomunk másik 
– még üres oldalára is kívánkozik egy szimmetria diktálta szobor

Gyakran jártam erre és ez állandóan foglakoztatott és ekkor már az 
adakozás gondolata is megfogant, de elment néhány év. 

Ez év januárjában a mélységesen hívő katolikus – keresztény hitét 
ápoló adakozótársam csatlakozott a szándékom megvalósításához. 
Ekkor nyílott meg egy, ide illő, értékes szobor állításának lehetősége. 

Közösen a Szűzanyát választottuk, Krisztus urunk anyját, Magyaror-
szág királynőjét – hiszen országalapító Szent István királyunk is neki 
ajánlotta fel Magyarországot. ....

Sajnos Magyarországon nem találtunk tömör, fehér márványból élő 
nagyságban faragásra vállalkozót, csak Portugáliában vállalták és farag-
ták meg a Szűzanya szobrát. 

Ez bizony elég sokáig tartott, és tengeri, szárazföldi szállítás is körül-
ményes volt, de sikerült. 

A szobor alapozása és állítása is még gépek segítségével is jelentős 
feladat volt hiszen a szobor magassága 180 cm, súlya 600 kg, a talap-
zata 400 kg. Teljes magassága a gránitkő lépcsővel 290 cm. 

A Segítő Szűzanya formát választottuk, hisszük, hogy a felszentelt 
segítő Szűzanya gondoskodik és testi-lelki megnyugvást is hoz majd 
híveinek a hitük gyakorlásakor - zárta ünnepi gondolatait Varga József

Gyöngyösi Balázs plébános szentelte meg a szobrot, Czeller Zoltán 
Jánoshalma polgármestere köszönte meg a nagylelkű adományt. Tanyi-
né Schumi Julianna hívek nevében saját versével köszönte meg az alko-
tást.

Ikor

Szűz Mária szoborral gazdagodott városunk

FELHÍVÁS, KASZÁLÁSRA, FŰNYÍRÁSRA, GYOMMENTESÍTÉSRE
Az elmúlt időszakban lefolytatott hatósági ellenőrzések, illetve köz-

terület-felügyelői járőrözések alkalmával sajnálattal tapasztaltuk, hogy 
számos belterületi ingatlan gondozatlan. Az érintett telkeken a növényzet 
elburjánzott, a füvet az idén még egyszer sem kaszálták le. 

Felhívjuk az ingatlantulajdonosok figyelmét, hogy tegyenek ele-
get növényvédelmi, gyomnövény mentesítési kötelezettségüknek! 

Jánoshalma Városi Önkormányzat Képviselő-testületének 13/2022. 
(X. 28.) számú, a közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló ren-
delete értelmében:
„A használónak az ingatlan tisztántartásával és karbantartásával kap-
csolatos feladatai:

a) az ingatlan folyamatos gyommentesítése, az ingatlanon lévő lágy-
és fás szárú növények ápolása, fű folyamatos kaszálása,

b) az ingatlan rovar-és rágcsáló mentesítése,
c) az ingatlanról a járda és az úttest fölé nyúló ágak és bokrok nyesé-

se, a nyesedék elszállítása,
d) ingatlan rendeltetésének megfelelő karbantartása és használata, a 

közösségi együttélés szabályainak tiszteletben tartása mellett.”

 „A használó köteles gondoskodni
a) az ingatlan előtti közterület úttestig terjedő teljes területének,
b) a járdaszakasz melletti nyílt árok és annak műtárgyai,
c) az ingatlanával határos közterület tisztántartásáról, a csapadékvíz 

zavartalan lefolyását akadályozó anyagok és hulladékok eltávolítá-
sáról,

d) az ingatlanról a gyalogjárda és az úttest fölé nyúló ágak és bokrok 
nyeséséről úgy, hogy azzal biztosítsa a gyalogos és közúti forga-
lom zavartalanságát, a közúti jelzések láthatóságát.”

A fenti kötelezettség elmulasztóit a jogszabály közigazgatási bírság 
kiszabásával rendeli büntetni.

Azok az ingatlantulajdonosok, akik más településen laknak, rendsze-
resen keressék fel ingatlanukat, és szemrevételezzék azt, vagy bízzanak 
meg valakit a gyommentesítéssel!

Jánoshalmi Polgármesteri Hivatal
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A Bács-Kiskun Vármegyei Kormányhivatal által 
ajánlott álláslehetőségek a jánoshalmi járásban

Közzététel: 2023. 09. 14.
Munkakör Iskolai végzettség Cég megnevezése Munkavégzés Munkabér

Határvadász Általános iskola, Szakmunkásképző, Szakközépiskola Készenléti Rendőrség Vidék 300.000 - 400.000,– Ft
Hivatásos közbiztonsági rendőrjárőr Szakközépiskola, Szakgimnázium, Gimnázium Készenléti Rendőrség Vidék 296.400 – 453.600,– Ft
Körletfelügyelő Szakközépiskola, Gimnázium, Technikum Szegedi Fegyház Kiskunhalas Jogszabály szerint
Fegyveres biztonsági őr Általános iskola Szegedi Fegyház Kiskunhalas Jogszabály szerint
Hegesztő, lángvágó Szakmunkásképző Masters Union Kft. Jánoshalma + Vidék megegyezés szerint
Víz-, Gáz és központi fűtésszerelő Szakmunkásképző Masters Union Kft. Jánoshalma + Vidék megegyezés szerint
Egyszerű ipari foglalkozású Általános iskola Masters Union Kft. Jánoshalma + Vidék megegyezés szerint

Fenti ajánlatokról további információ a Jánoshalmi Járási Hivatal Foglalkoztatási Osztályán kérhető: 
6440 Jánoshalma, Kölcsey Ferenc utca 12. Tel. 77/ 795-015 

Ügyfélfogadási idő:
Hétfő Kedd Szerda Csütörtök Péntek

08.00-12.00
13.00-16.00 08:00-12:00 08.00-12.00

13.00-16.00 nincs 08.00-12.00

Kérjük a Munkáltatókat, szíveskedjenek bejelenteni állásajánlataikat a Foglalkoztatási Osztály számára.

A Bács-Kiskun Vármegyei Kormányhivatal 
Foglalkoztatási Osztálya és a Készenléti Ren-
dőrség Jánoshalmán, 2023. szeptember14-én 
Határvadász és Rendőrjárőr toborzó tájékozta-
tást szervezett az Imre Zoltán Művelődési Köz-
pont és Könyvtár nagytermében.

A tájékoztatón 20 álláskereső vett részt. A 
határvadász munkakör betöltéséhez minimum 
8 osztállyal rendelkező álláskeresők jelentkezé-
sét várták. A rendőrjárőr munkakör betöltéséhez 
pedig érettségi megléte volt az iskolai bemene-
ti feltétel.

A tájékoztató végén határvadász jelentkezé-
si lapot 7-en vittek magukkal, míg rendőrjárőr 
jelentkezési lapot 1 érdeklődő vitt magával.

A tájékoztató során az álláskeresőknek kérdés 
esetén a toborzáson jelen lévő rendőrök tájékoz-
tatást és tanácsadást is tudtak nyújtani.

(Bács-Kiskun Vármegyei Kormányhivatal) 

A kormány 2023-ban is meghirdette a nyári 
diákmunka programot, Bács-Kiskun vármegyé-
ben több mint 157 millió forint támogatást biz-
tosítva erre. A kezdeményezés a 16 és 25 év 
közötti nappali tagozatos diákokat segítette elő 
két nyári hónapban az első munkatapasztalatuk 
és jövedelmük megszerzésében.

 A projektben a települési önkormányzatok 
és az önkormányzati fenntartású intézmények 
mellett a mezőgazdaság, a vendéglátás, vala-
mint a turizmus területén működő vállalkozások 
is részt vettek. Az önkormányzatoknál 6 órában, 
a vállalkozásoknál 8 órában vállalhattak mun-
kát a fiatalok.

Az önkormányzatoknak, illetve a vendéglá-

tásban, a mezőgazdaságban és a turizmusban 
tevékenykedő cégeknek a járási hivatalokhoz 
kellett benyújtaniuk a felmerülő munkaerőigé-
nyüket. A diákok az illetékes járási hivatal fog-
lalkoztatási osztályánál regisztrálhatták magu-
kat, szolgáltatást kérőként.

A támogatás megállapítása során havi mun-
kabérként a szakképzettséget igénylő munka-
kör esetében 222.300 Ft/fő/hó, szakképzett-
séget nem igénylő munkakör esetében pedig 
174.000 Ft/fő/hó összeg volt a maximális támo-
gatás. 

A program két hónapja alatt Bács-Kiskun-
ban 1.418 diákot foglalkoztattak. Összességé-
ben 1.029 fő az önkormányzati diákmunkában, 

299 diák a vendéglátás és turizmus területén, 
valamint további 90-en a mezőgazdaság terü-
letén szerződtek. 2023. évben 263 munkáltató-
nál szerezhettek a diákok munkatapasztalatot.

 A Jánoshalmai járás területén 82 fiatal vett 
részt a programban. A járási hivatal 13 mun-
káltatóval szerződött a program végrehajtá-
sa érdekében 8 501 678 Ft összegben. A fog-
lalkoztatott diákok jellemzően adminisztráci-
ós feladatokat, recepciós és vendéglátási tevé-
kenységet végeztek, illetve gyermekfelügyele-
tet vállaltak.

Bács-Kiskun Vármegyei Kormányhivatal

Sikeres volt a nyári diákmunka program 
a jánoshalmi járásban is

Tájékoztató Határvadász és Rendőrjárőr toborzásról
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A Jánoshalmai Járási Hivatal idén is részt 
vett a szüreti rendezvényen, Jánoshalmán. A 
szeptember 21. és 23. között szervezett ese-
mény színes programokat kínált az érdeklő-
dőknek. 

Hivatalunk kiállítóként is bemutatkozott: ügy-
féltájékoztatókkal, a munkánkról készített fény-
képekkel, bemutatókkal készültünk. A legkiseb-
beket édességgel és a jánoshalmi gyámhivatal 
munkatársai által készített képes kifestő lapok-
kal vártuk, az idősebb korosztály tagjai pedig 
a munkánkkal kapcsolatos kérdésekre vála-
szolhattak a JÁRÁS TOTÓ kitöltésével, amely 
nagyon népszerűnek bizonyult. 

A 122 db hibátlanul kitöltött totó közül 19 
nyertest szeptember 26-án egy a kormányab-
lakban ügyfélként megjelenő úr sorsolt ki. Ők 
nyereményüket már átvették. 

Az idén hivatalunk szelfi kaput is helyezett 
a kiállításunk elé, ahol sok látogató készített 
munkatársunkkal közös vagy családi fényké-
pet. 

Ezúton is köszönjük a járás önkormányzata-
inak, hogy a kiállításon bemutatták a települé-
seken folyó munkát és az elért eredményeket. 

A JÁRÁS TOTÓ kitöltésével elnyerhető díja-
kat a Bács-Kiskun Vármegyei Kormányhivatal, 
a Stílus üzlet és Ferencz Andrásné vállalkozók 

ajánlották fel, ezúton is köszönjük nekik. 
Sajnos szombaton az időjárás nem volt 

kegyes hozzánk, de ennek ellenére is sikeres-
nek bizonyult a három napos programsorozat. 

Az expo rendezésben partnerünk volt a 
Jánoshalmi Gazdakör, Jánoshalma Város 
Önkormányzata és a Szakképző iskola, ezúton 
is köszönjük nekik az együttműködést és a 
segítséget. 

A Járási Hivatal munkatársai részt vettek 
hivatalunk kiállításának elkészítésében és egy-
mást váltva csütörtöktől szombatig a standunk 
mellett fogadták és tájékoztatták a látogatókat, 
segítették a JÁRÁS TOTÓ kitöltését. Köszön-
jük az áldozatos és lelkiismeretes munkájukat. 

 (Bács-Kiskun Vármegyei Kormányhivatal)

Hivatalunk is ott volt a jánoshalmi 
szüreti rendezvényen

A
Jánoshalmi Önkéntes 

Polgárőr Egyesület  
felhívása

A Polgárőrség most Neked is lehetőséget ad arra, 
hogy Polgárőr legyél.

Polgárőrként egy új közösséghez tartozol, ahol a cél 
egymás és a közeledben élők segítése. Részt veszel 
a bűnmegelőzésben és közbiztonság megteremtésé-
ben, hogy nyugodtabban és biztonságosabb körül-

mények között tudjunk mi és Te is élni.
A polgárőri munka során betekintést nyersz 

a Rendőrség és a Katasztrófavédelem munkájába,  
sőt, együtt is dolgozol majd velük.

A Polgárőrök élete izgalmas,  
tele van eseményekkel és kalandokkal.

Amennyiben Te is közéjük tartoznál,  
hívd az alábbi telefonszámot:

+36 30 928 2493
Mészáros István  
egyesületi elnök 
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Augusztus utolsó hetében intézményünk, egy hosszú évek hagyomá-
nyaira visszatekintő rendezvénynek adott helyt.

A találkozót a Gyermeklánc Óvoda, Radnóti utcai épületében tartottuk. 
Feldíszített udvar, kis ajándék, terített asztal várta volt dolgozóinkat. Somo-
gyi Beáta köszöntője után, a legfrissebb nyugdíjasunknak, Kender Károly-
nénak átadtuk ajándékunkat, egy emlékkönyvet, amelybe sok szép közös 
emlék szép képeit és gondolatai gyűjtöttük össze. Régi dolgozóink öröm-
mel üdvözölték a nyugdíjasok táborához csatlakozó Zsuzsit.

Elindult a kedves volt kolléganőkkel a visszaemlékezés, az együtt átélt 
élmények, emlékek felidézése, mely a késő estébe nyúlt.

Mindannyian örültünk, hogy újra együtt lehettünk, a találkozóról készült 
fényképek csak töredékét tudják visszatükrözni az arcokra kiült örömnek. 
Kedves volt kolléganők! Köszönjük, hogy megtiszteltetek bennünket! Jó 
egészséget, hosszú, boldog nyugdíjas éveket kívánunk nektek! A mielőb-
bi viszontlátásra!

Csernákné Kasziba Zsuzsanna
óvodapedagógus

Nyugdíjas dolgozóink látogatása

Szakmai Nap a Biztos Kezdet Nyitnikék Gyerekházban
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2023. szeptember 14-én a jánoshalmi Biztos Kezdet Nyitnikék Gyerek-
házban színvonalas Szakmai Napot tartottunk.

Jelenlétükkel megtiszteltek bennünket a helyi előljárók, élükön Czel-
ler Zoltán polgármester úr, Kovács József alpolgármester úr, Dr. Ren-
nerné Dr. Radvánszki Anikó jegyző asszony, Juhász Anikó osztályvezető 
asszony, és Szakál Lajos önkormányzati képviselő úr. 

A komplex tevékenységek, fejlesztések bemutatása során „Az ősz kin-
csei, csodái” tematikus nap részesei lehettünk, melyet Agócs Lászlóné 
Gyerekház munkatárs vezetett. Lippai-Ádám Nikolett Gyerekház vezető 
épületbejárásra invitált mindenkit.

A nap házigazdája: Somogyi Beáta Intézményvezető volt. 
A helyi meghívottak között helyet kapott Mikó Mária első Intézmény-

vezető is.
A Szakmai Napon látottak megbeszélését Labáth Ferencné a Társa-

dalmi Esélyteremtési Főigazgatóság mentora moderálta.
A közös ebéd és a fakultatív programok testi-lelki feltöltődést adtak. 
A meghívottak megérkezésétől a búcsúzásig itt minden „Az ősz kincse-

iről, csodáiról” vagyis a Gyerekekről szólt.
Hatalmas megtiszteltetés volt számunkra, hogy több vármegye Gye-

rekháza látogatott el hozzánk és betekintést nyertek a mindennapi éle-
tünkbe.

Örömként éltük meg, hogy megmutathattuk a munkánkat. 
Bízunk abban, hogy ezt még számtalanszor megtehetjük.

Labáth Ferencné és Lippai-Ádám Nikolett 
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lóink nagy részének gazdagította élményekkel a nyarát. Fenntartónknak, 
a Kalocsa-Kecskeméti Főegyházmegyének és Dr. Bábel Balázs érsek 
úrnak hála várhatóan novemberre birtokba vehetjük a rendkívül modern, 
új tornacsarnokunkat, a természettudományos szaktantermet, a nyelvi 
labort és a könyvtárat. Ezenkívül felújításra kerültek a mosdók, a folyo-
sók és tantermeink burkolata, az internethálózatunk. Tűzjelző rendszer is 
kiépítésre került és jelenleg is zajlik az épület külső szigetelése.

Az ünnepség legmeghatóbb része az elsősök igazi „szentannássá” 
avatása, a volt ovisaink versmondása, a nyakkendő- és táskaszentelés. 
Az üdvözlés és a közösségbe történő befogadás jeleként a 8. évfolya-
mos tanulók felkötötték az elsősöknek az új szentannás nyakkendőjüket.

Az új tanév jelmondata: „De akik az Úrban bíznak, új erőre kapnak, 
szárnyra kelnek, mint a sasok” tökéletesen kifejezi megújulásunkat.

A hagyományokhoz híven igazgatónő Isten segítségében bízva és 
Szent Anna közbenjárását kérve nyitotta meg az új tanévet.

Szűcs - Ádám Éva

Csibetábor
2023. szeptember 1-jén 338 gyermek, köztük 29 elsős tanuló kezdte 

meg a Szent Anna Katolikus Intézmény keretein belül a 2023-2024-es 
tanévet. A tantestületben is történtek személyi változások: Egyházközsé-
günk új káplánját, Tompa Szabolcsot a nyolcadikosok hittan tanáraként, 
régi-új kollégaként pedig Majkuth Nikolettet és óraadóként Juhász Zol-
tánnét köszönthettük körünkben.

Igazgatónő évnyitó beszédében felidézte a nyári eseményeket, intéz-
ményünkben a vakáció alatt sem állt meg az élet. Tanulóink számá-
ra számos különböző táborral igyekeztünk felejthetetlenné tenni a nya-
rat: az Erzsébetes nyári napközis táborok valamint az ottalvós zánkai 
tábor, a tánctábor és a zempléni vándortábor kínálta lehetőségek tanu-

A Polifilm Műhely Alapítvány és az Aranytíz Kultúrház harmincadik 
alkalommal rendezte meg filmmel és videóval foglalkozó ifjú alkotók 
részére az Országos Diákfilmszemlét.

Az idei évben is három kategóriában fogadták a nevezéseket: 1. Álta-
lános iskolás 2. Középiskolás 3. Fiatal filmes.

A SZAKI 9. K osztálya a középiskolás kategóriában indította márci-
us 15., nemzeti ünnepünket feldolgozó filmjét, amely a közel 100 neve-
zett film közül bekerült a legjobb 28 díjazott film közé és rangos elisme-
résben részesült. 

2023. augusztus 27-én Budapesten a filmszemle díjátadóján a zsű-
ritől oklevelet, a Múlt-kor történelmi magazin jóvoltából ajándékcsoma-
got vehetett át. 

A film megtekinthető az itt lévő QR-kód segítségé-
vel:

 

Gratulálunk a 9. K osztálynak és osztályfőnöküknek 
Juhász János Tanár úrnak!

JHN

ORSZÁGOS FILMSZEMLÉN A SZAKISOK VIDÓJA

Tanévnyitó szentmise a 
Szent Anna Iskolában

Szent Anna Iskola hírei 
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Augusztus utolsó napjai nagy izgalommal teltek. Bár pályázati lehe-

tőségünk nem volt, mégis két napot tölthettek elsőseink a Csibetábor-
ban.  A tanító nénik szorgalmasan készültek, a gyerekek izgalommal, tele 
kíváncsisággal érkeztek. Megismerkedtek az osztálytársaikkal, az iskolát 
is szemügyre vették, elfoglalták helyeiket az iskolapadban.

A mozgásos foglalkozások mellett ismerkedéssel, játékkal telt az idő. 
Kucsora Bernadett

Első napok  az iskolában

Az első néhány nap-
ban első osztályosaink 
megismerkedtek az isko-
lával, örömmel fedez-
tek fel ismerős arcokat a 
nagyobb diákok között. 
Izgalmas út kezdődött szá-
mukra a tanulás világá-
ban, nagy örömmel tanul-
ták meg a legelső betű-
ket. A sok játék, énekes 
és mozgásos foglalkozás 
is színesíti a kicsik min-
dennapjait a tanórákon és 
a szabadidős foglalkozá-
sok során.

Csapóné Sarok Enikő

Határtalanul! program 
Tanulmányi kirándulás 

hetedikeseknek

HAT-KP-1-2023-1-000351
Megvalósult Magyarország Kormányának 
támogatásával

Hetedikes diákjaink öt napot töltöttek Erdélyben a Határtalanul! program kere-
tében. A pályázat címe: Kirándulás Erdély országban. A kirándulás során a gye-
rekek előadták az adott helyszínre vonatkozó ismeretanyagot, illetve a Rákóczi-

hoz kapcsolódó erdélyi kötődést, melyekből előre felkészültek.
Jánoshalmáról indulva a határátlépés után Déva várát kerestük fel, amit a 

kurucok 1704-ben elfoglaltak, felidéztük a várépítés legendáját, de a várat nem 
tudtuk megtekinteni felújítás miatt. Vajdahunyad várához kapcsolódóan a kút 
legendáját ismertük meg, amit a helyszínen meg is tekintettünk a várral egyetem-
ben. Innen Gyulafehérvárra utaztunk – ahol fejedelemmé választották II. Rákóczi 
Ferencet 1704-ben -, itt az érseki palotát és a székesegyházat látogattuk meg, 
ahol a Hunyadiak sírjára szalagot kötöttünk, imádkoztunk, majd rövid sétát tet-
tünk a történelmi erődítményben. Útban a szállás felé megálltunk Segesváron, 
ahol Petőfi szabadságharcban betöltött szerepéről hallgattunk meg előadást. Fel-
mentünk az Óvárosba, utána szalagot kötöttünk a Petőfi emlékhelyen, ahol a fel-
tételezések szerint a költő meghalt. Gyergyóújfaluba érve este megismerkedtünk 
a szállásadókkal, és belekóstolhattunk a helyi ízvilágba.

Második nap reggel felkerestük a helyi diákokat az Elekes Vencel Általános 
Iskolában, ahol az igazgató úr bemutatta az intézményt. Ezután közös focimecs-

csen mérték össze tudásukat az újfalusi és jánoshalmi gyerekek. A találkozó után 
ajándékcsomagot adtunk át a tanulóknak és az igazgató úrnak, majd ellátogat-
tunk egy helyi termelőhöz, Bálint Attilához, aki 2012 óta sajtkészítéssel foglalko-
zik. Családi gazdaságban többféle típusú sajtot készítenek: a félkemény natúr 
és ízesített sajtok mellett gyúrt kategóriájú sajtok is helyet kapnak a kínálatban, 
emellett készítenek hagyományos székely fenyőfa dézsában érlelt sós túrót, 
vajat, joghurtot, savanyú tejet, krémsajtokat, a téli hónapokban nemes penésszel 
érlelt sajtokat is. Legbüszkébb a „Borkorcsolya” elnevezésű sajtjára, amellyel 
több rangos hazai és magyar sajtversenyt megnyert. Újra buszra szálltunk és ide-
genvezető segítségével felkerestük a Súgó barlangot, a Békás szorost, és a Gyil-
kos tavat. Robi, a vezetőnk sok érdekes történetet mesélt a látványos nevezetes-
ségekről. Este a helyi plébános, Géza atya (pap bácsi) által celebrált szentmisén 
vettünk részt a település templomában, melynek végén elbeszélgetett a gyere-
kekkel és emlékkártyát adott át nekik.

Harmadik nap újra egy helyi termelőt kerestünk fel, Szegedi Ágnes 2012 óta 
foglalkozik zöldségek, erdei és vadon termő gyümölcsök feldolgozásával Zetel-
akán. Családi vállalkozásában nem dolgoz fel nagy mennyiségű gyümölcsöt és 
zöldséget, hanem arra törekszik, hogy minőségi termékeket állítson elő, melyek 

ízvilága a régi hagyományokat idézi. A gyümölcsöket a Hargita lábánál lévő 
erdőkben gyűjti össze. A folytatásban Korondon először előadást hallgattunk meg 
a székely kapu készítéséről és a rajta található motívumokról, majd Fábián Zol-
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tán kiemelkedő tevékenységet folytató helyi személy és felesége Erzsike néni a 
taplógomba feldolgozásáról és a belőle előállítható termékekről tartott bemutatót. 
A korongozás tudományát is megismertük, és alkalmaztuk a gyakorlatban.  Min-
denki készített kisebb – nagyobb művet, amit hazahoztunk. Farkaslakán meg-
emlékeztünk a Trianoni emlékműnél, és Tamási Áron sírjánál. Szelykefürdőn a 
Mini Erdély Parkot fedeztük fel, ahol megcsodálhattuk Erdélyország nevezetes-
ségeinek kicsinyített makettjeit. Ezután Orbán Balázs síremlékére szalagot köt-
ve felidéztük munkásságát, majd átmentünk a 16 székely kapun a völgybe. Szé-
kelyudvarhelyen rövid sétát tettünk a főtéren, megtekintettük a hősi emlékmű-
vet, és az Emlékezet Parkját, ahol szalagot kötöttünk II. Rákóczi mellszobrára, 
majd a helyi cukrászdában egy kis édességgel jutalmaztuk magunkat a hosszú 
nap után. A szállásra visszaindulva megálltunk a Zetelaki gátnál, amin átsétál-
tunk, és megnéztük a buszból a Libán hegy külszíni andezit bányájának monu-
mentális méreteit.

Negyedik nap reggel indulva a Szent Anna tavat kerestük fel. A helyi idegenve-
zető megismertetett minket a tó közelében levő mohos tőzegláp állat és növény-
világával, majd lementünk a tóhoz. Itt a Szent Anna kápolnához sétáltunk, meg-
hallgattuk a történetét és a tó legendáját. Gyergyó felé megálltunk Csíkszeredán, 
itt a Makovecz templom lenyűgöző kialakításán csodálkoztunk, majd felmentünk 
Csíksomlyóra, ahol megtekintettük a kegytemplomot. Sokan egy ima – hálaadás 
– kérés után megsimogatták a Szűzanya lábát. Ezután a kálvária felől megmász-
tuk a Kissomlyó hegyet és felértünk a nyeregbe. A hármashalom oltárnál pihen-
tük, elmélkedtünk, és gyönyörködtünk a csodálatos látványban, majd lefelé meg-
néztük a Szent Koronát, alatta a Nagy Magyarországot, a Barátok Feredőjét és 
az Életvíz forrást. Napunk végén Madéfalván felkerestük a székely veszedelem 
emlék helyét, ahol szalagot kötve megismertük a történetét.

Utolsó nap korán keltünk, szállásadóinktól elbúcsúztunk, és elindultunk haza-
felé. Megálltunk Marosvásárhelyen, ahol fejedelemmé avatták II. Rákóczi Feren-
cet 1707-ben a református templomban, amit felkerestünk a várban. Következő 
állomásunk Torda, ahonnan követek indultak 1704-ben Magyarországra, hogy 
fejedelemnek kérjék fel Rákóczit. Felidéztük a hasadék legendáját, és megtekin-
tettük a sóbányát. Hosszú utazásunk erdélyi része Kolozsváron ért véget, ahol 
felkerestük Mátyás király szülőházát, és hatalmas lovasszobrát a Szent Mihály 
templom előtt. Sok élménnyel telve, az esti órákban Jánoshalmára érkeztünk.

Enesei Péter

Lázár Ervin Program

A Szent Anna Katolikus Általános Iskola 5. és 6. évfolyamos tanulói-
val a Lázár Ervin Program keretében 2023. szeptember 19-én, kedden 
13 órai kezdettel a Kiskunhalasi Kertvárosi Általános Iskolában a Buda-
pesti Filmharmóniai Társaság „Kezdetben vala a Tánc” című előadásán 
vettünk részt.

Az előadáson a tánc történetén túl a különböző műfajokba is bepillan-
tást kaphattak a gyerekek és számos játékkal, újszerű megközelítéssel 
irányították rá a figyelmet, miért érdemes megtanulni a néptánc és a tár-
sastánc alapjait.

Bobár András

Elsőáldozásra készülők 
bemutatása

2023. szeptember 24-én vasárnap a Szent Anna Katolikus Iskola 3. 
évfolyamos diákjai szép ünnepségen vettek részt a templomban. 

A szentmise keretében Gyöngyösi Balázs plébános atya köszöntöt-
te a gyerekeket abból az alkalomból, hogy ebben az évben megkez-

dik a szentségekre való felkészülésüket. Az idei tanév második felében 
lesznek elsőgyónók, azaz életükben először végzik el a szentgyónásu-
kat. Majd jövőre, amikor negyedik osztályosok lesznek, járulnak először 
a szentáldozáshoz. 

   Jézus Krisztus jelével, a kereszttel jelölte meg a gyerekek homlokát, 
majd a katekumenek olajával is megkente őket.  

A tanulókat elkísérték szüleik és keresztszüleik is erre a szép eseményre.  
Imádkozzunk mi is értük, hogy lelkesek és kitartóak legyenek a meg-
kezdett úton és valóban találkozhassanak Jézussal a szentségek által.  

Bobár András

Magyarok Kenyere Program
A Magyarok Kenyere - 15 millió búzaszem jótékonysági programnak 

köszönhetően a Magyar Máltai Szeretetszolgálat Jánoshalmi Csoportja 
vehette át a magyar gazdák búzafelajánlásának egy részét az idén 90 
éves Szakiskolában megrendezésre kerülő Jánoshalmi Szüreti Napok 
keretein belül. 

Az ünnepséget a hagyományokhoz híven most is a gyerekek tették 
színesebbé. A Szent Anna Katolikus Óvoda és Általános Iskola apra-
ja-nagyja szerepelt ezen az ünnepségen. Az óvodások közül a Halacs-
ka nagycsoport készült nagy szeretettel erre az alkalomra. Vendégkö-
szöntőjükkel ők nyitották meg az ünnepséget, majd népi dalos játékok-
kal, versekkel elevenítették fel, hogyan is kerül a mindennapi kenye-
rünk az asztalra. Felkészítőjük Szabóné Bozár Mónika és Dr. Miskolczi 
Józsefné óvodapedagógusok voltak. Az óvodások után iskolánk zene-
karának egy része és a 2-5. osztályos diákokból álló énekkarosok szin-
tén népi dalokkal színesítették az ünnepséget, majd az ünnepség zárá-
saként elénekelték az Ima a hazánkért című dalt, melyben a  vendégek-
kel együtt zengték: 

„Bármi volt, bármi lesz,/ A magyar magyar lesz,/Így éled újjá a Nemzet!” 
Felkészítőjük Buzder Mónika és Mészáros Gábor volt.

Bánfiné Sódar Szilvia
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„Kedves elsősök, a nyakatokba kötött nyak-
kendő kötelez, és az összetartozásunkat szim-
bolizálja. Mert bizony jó dolog valahová tartozni. 
Legyetek büszkék arra, hogy tejes jogú hunyadi-
sok vagytok immár.

Kedves új jövevényeink, tudom, hogy nagyon 
vártátok már ezt a napot. Azt is tudom, hogy 
nagyon izgultok, hogy vajon milyen is lesz hunya-
disnak lenni? Elárulom nektek, jó lesz a Hunyadi 
Iskola tanulójának lenni. Nem lesz éles a váltás 
az óvoda és az iskola között. Én úgy gondolom, 
hogy a tanulás is egyfajta játék, csak kicsit komo-
lyabb, mint amihez eddig szoktatok. Rengeteg új 
dologgal fogtok megismerkedni, minden nap fog-
tok tanulni majd valami újat.

Kedves felsőbb éves tanulóink, kérlek bennete-
ket, fogadjátok szeretettel újdonsült elsőseinket, 
vigyázzatok rájuk, ők még nagyon apró ember-
kék. Segítsetek nekik beilleszkedni a hunyadisok 
közösségébe. Ti már tudjátok, mi is itt a dolgotok. 
Legyetek hát kötelességtudók, törekedjetek arra, 
hogy képességeiteknek megfelelően a lehető leg-
többet kihozzatok magatokból, hisz a tudás érték 
és egyre inkább felértékelődik. Tudom, hogy aho-
gyan régen sem volt, ma sem könnyű diáknak 
lenni. De törekedjetek mindig arra, hogy a maxi-
mumot hozzátok ki magatokból.”

Ezekkel a szavakkal nyitotta meg igazgató úr a 
2023/2024-es tanévet. Mindenkinek sikeres tan-
évet kívánunk! 

Tanévnyitó a Hunyadiban

Az idei évben is nagyon sok ügyes elsős kisgyermek kezdte meg tanulmányait a Hunyadi iskolában. Köszönjük az óvónők előkészítő munkáját!

A legkisebbjeink
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Értékmentés a 3.a-ban

Augusztus utolsó hétvégéjén újabb csapatépítő összejövetelt tartott 
a 3. a osztály. A nyár folyamán lecsiszoltuk, kijavítottuk a leselejtezés-
re szánt iskolai székeket. Egy kis pihenés után, még iskolakezdés előtt 
összejöttünk, hogy az unalmas faszékeket színessé varázsoljuk. Fel-
nőttek, gyerekek ecsetet fogtak és mindenki saját ötlet alapján festett, 
díszített.

A jó kedvű munkával töltött délutánt közös vacsorával zártuk.
Dervadericsné Ádám Judit osztályfőnök

Új félév a TM programmal

A Tanítsunk Magyarországért kortárs mentorprogram 5. félévét kezd-
ték a 8.a osztályosok. Lelkesedéssel várták a találkozást a négy sze-
gedi egyetemistával, akik közül kettő mentorukkal már az előző fél-
években élményekben gazdag programokban vettek részt, kettőjük-
kel pedig először találkozhattak. Az ismerkedést nagyban megkönnyí-
tette Alexandra, aki ismét remek csapatépítő játékokat hozott magá-
val. Alexandra, Bogi, Máté és Liza tervezett programjai ebben a félév-
ben a pályaválasztás nagy kérdéseire mentoráltjaikkal együtt próbál 
választ keresni.

Közös munkánkhoz sok sikert kívánok!
Garami Mária Renáta 8. a osztályfőnöke

Múlt, jelen, jövő

Szeptember 21-én együtt ünnepeltünk szomszédunkkal, a 90 éves 
Szakival. Büszkék vagyunk volt diákjainkra, akik az elmúlt évtizedekben 
ebben az intézményben folytatták tanulmányaikat. A dübörgő traktorok-
nak vidáman integettek a kis hunyadisok. Többen is megfogalmazták: 
„de szívesen ülnék a nyeregbe!”

Szívből gratulálunk, további sok sikert az „ünnepeltnek”!

TANÉVNYITÓ MISE

Hunyadis tanévnyitó misén vettünk részt katolikus hittanosainkkal 
szeptember 27-én a Szent Anna Templomban.

Köszönjük Gyöngyösi Balázs plébános úrnak, és Tompa Szabolcs káp-
lán atyának, hogy lehetőséget adtak diákjainknak egy közös misére, ahol 
a Szentlelket hívtuk segítségül az előttünk álló tanévhez.

Az elsősök táskáit megszentelték, így az Úr áldásával kezdik meg a 
legkisebbek is iskolai tanulmányaikat.

Öröm volt együtt látni a sok Hunyadis hittanost!
VENI SANCTE SPIRITUS!
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A Csényi és Társa Te met ke zé si Kft. a gyá szo ló csa lá dok 
megbí zá sá ból 2023. szeptember hónapjában a kö vet ke ző el-
hunytak kegyeleti ügyintézését segítette, illetve temette el: 

Szegedi Mihály élt: 78 évet Koszorús Zoltán Károly 
 élt: 65 évetKovács András élt: 68 évet

A gyá szo ló csa lá dok ne vé ben a Csényi és Társa Kft. kö szö ne
tet mond mindazok nak, akik az el hunyt sze mé lyek gyász szer
tar tá sán,  te me té sén meg je len tek, sír juk ra vi rá got, ko szo rút 
he lyez tek, s ez zel a gyá szo ló csa lá dok fáj dal mát eny hí te ni 
igye kez tek.

 Adj, Uram, örök nyu go dal mat ne kik! 
Dr. Csényi Attila üg y vezető

Jánoshlama Város Önkormányzati 
Tűzoltó Parancsnokság közvetlen 

hivószáma:  06-77/401-070

A fogyókúrától mindenki azt várja, hogy 
gyors ütemű és látványos legyen. Ezekkel 
a gyors fogyásokkal azonban sokat árthat-
nak  a szervezetnek.

Már biztosan többen kezdtek hozzá 
ilyen fogyókúrához, és tapasztalták, hogy 
a keservesen leadott kilók duplán jöttek 
vissza. Ezt hívják jojó-effektusnak.

Ez az effektus azonban elkerülhető 
helyesen összeállított étrenddel, csupán 
néhány szabályt kell betartani.

Az energiaszükségletet változatos táp-
lálkozással kell fenntartani. Amint lecsök-

ken a bevitt kalóriamennyiség a test reagál rá és tartalékaihoz nyúl. Ez 
vezet a fogyáshoz.

Nagyon fontos, hogy ne legyen a bevitt kalóriamennyiség  nagyon 
kevés, mert akkor a szervezet rövid időn belül elfogadja ezt az energi-
amennyiséget, és amint több kalóriát juttatnak a szervezetbe elindul a 
hízás. Ezért is nem jó a fogyókúrát szezonálisan végezni, és a lefogyás 
után ugyanarra az étrendre visszatérni. Cél, hogy a diéta alatt a helyes 
táplálkozást mindenki magáévá tegye és magáénak érezze.

A lassúbb súlyvesztés mindig tartósabb eredményt hoz. A legjobb, 
ha ez a súlyvesztés heti 0,5 -1 kg (extrém súlyfelesleggel lehet több is). 
10-30 kg súlyfelesleggel rendelkezők esetében életmód változtatásra 
van szükség. A fogyáshoz a kalóriahiány elérése szükséges, ám nem 
érdemes túlzásokba esni, ugyanis a nem elegendő mennyiségű étel 

hiánybetegségekhez és a szervezet legyengüléséhez vezet. Nők szá-
mára éppen ezért nem ajánlott napi 1200-1400 kcal alá menni, míg férfi-
aknál 1400-1600 kcal a minimum.

Ne felejtsék a fogyókúra nem koplalást jelent, csak az alapanyagok és 
a konyhatechnikák közötti válogatást!

A rendszeres étkezés nagyon fontos. Naponta 3-szor kötelező étkez-
ni, de még jobb, ha az étkezések száma 4-5. Meg kell tanulni egy-egy 
étkezésre kisebb mennyiségeket fogyasztani.

A rostok pozitív hatással vannak az anyagcserére. Ezek adják a dié-
ta alapját, mert csökkentik az étvágyat és segítik a fogyást. Zöldségek, 
gyümölcsök, teljes kiőrlésű pékáruk sorolhatók ide.  

A szervezetnek 2-2,5 liter folyadékra van szüksége, ami lehetőség 
szeriNagyon fontos a fehérjebevitel, amit sovány húsok, húskészítmé-
nyek, kis zsírtartalmú tej és tejtermékek fogyasztásával lehet elérni. A 
fehérje fogyasztása jóllakottság érzést okoz, gyorsítja az anyagcserét és 
meggátolja az izomvesztést fogyás alatt.

A hozzáadott zsiradék használatát kerülni kell. Az ételkészítésnél 
érdemes erre figyelni. Ez nem jelenti azt, hogy teljesen mást kell enni, 
mint amit eddig fogyasztottak, csak másként elkészítve, más étkezési rit-
musban és kisebb mennyiségben.

A testmozgás a fogyáshoz elengedhetetlen. Sokkal hatékonyabb a 
rendszeres kis  mozgás, mint a ritka megerőltető. Séta, kerékpározás, 
otthoni-, vagy szervezett torna, bármi, ami a régi életviteléből kimaradt. 

Ne felejtse a fogyáshoz idő kell és szükség van hozzá óriási akarat-
erőre!

Faragóné Hován Éva Dietetikus

A dietetikus tanácsai
Fogyókúra alapjai

Víz-, gáz- és 
központifűtés szerelés
Teljes-körű ügyintézéssel!

Kiss Attila
06-20/32-39-906
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KERÉKPÁR FELSZERELÉS
Bajai úti gazda- és takarmányboltunk 
árukészletét kerékpár felszereléssel 

bővítettük.
Üzletünkben megtalálhatók:

 — kerékpár világítások
 — alkatrészek (pl. lánc, külső- és belső  
gumik, pedálok, egyéb alkatrészek)
 — pumpák
 — ülések
 — gumijavító készletek
 — láthatósági mellények
 — stb.

Cím: 6440 Jánoshalma, Bajai u. 51/B (Benzinkút mellett) 
Nyitva tartás: H-P 07-17- ig 
Szombat: 07-12-ig
Elérhetőség: 30/338-2508

Stílus Üzlet

 Jánoshalma, Dózsa Gy. u. 69. 
Tel.: 06-70/728-5178 vagy 06-7 7/ 951-903

OKTÓBERI AKCIÓJA!
Mécsesek, mécses betétek, 

műkoszorúk, sírvázák, 
selyem csokrok

AKCIÓS áron egész hónapban!

Termékei 
teljes 

választékban 
Helybeni vásárlás akciós ár minden termékre

Hétfőtől csütörtökig  07:00 - 16:00, pénteken 07:00 - 12:00
Jánoshalma, Borpince u. 2.

Sok érdeklődőt vonzott az Imre Zoltán Művelődési Központba szep-
tember 9-én a Jánoshalmi Egészségnap. Előadások hangzottak el 
gyógynövényekről, az access bars módszerről, az egészséges táplál-

kozásról és mozgásról, masszázsokról, aromaterápiáról, mindezt a gya-
korlatban is kipróbálhatták, megkóstolhatták. Állapotfelmérésen, virtuá-
lis fitness programokon és a parkban különböző tornákon is részt vehet-
tek az érdeklődők. Hálásan köszönjük minden résztvevő, Burghardt Edit 
és Bátorfi András lelkes, önzetlen közreműködését. Reméljük, hogy akik 
eljöttek, sok kellemes tapasztalatot, hasznos információt, tudást szerez-
tek ezen a napon. Tervezzük a folytatást!

IZMKK

Egészségnap 2023
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Fenyvesi Máté, Jánoshalma Díszpolgára 1933. 
szeptember 19-én, Jánoshalmán született és a 
Kecskeméti Kinizsin keresztül vezetett az útja a 
Fradiba, igaz, a Honvéd is csábította. 1953-ban 
debütált az FTC-ben, amelyet akkor még Budapes-
ti Kinizsinek neveztek.

Az FTC örökös bajnoka, Fenyvesi Máté örök-
re beírta magát a klub történelmébe azzal, hogy 
a Vásárvárosok Kupájának 1965-ös döntőjében, 
Torinóban fejesgóljával eldöntötte az 1-0-ra meg-
nyert finálét a Juventus ellen.

2023. szeptember 19-én a Groupama Aréna 1-es skyboxában került aláírás-
ra a dr. Fenyvesi Máté díj alapító okirata. A kitüntetést azon U15-ös korosztály-
ban szereplő labdarúgók nyerhetik el, akik szellemisége leginkább hasonlít Feny-
vesiéhez, aki a pályán elért sikerek mellett a tanulásban is kiemelkedőt alkotott.

Az eseményen elsőként Tobak Csaba, a Fradi Múzeum vezetője mutatta be 
dr. Fenyvesi Máté játékos és sportvezetői pályafutását a Ferencvárosban, amely 
csúcsa az 1965-ös 1-0-s Vásárvárosok Kupája-győzelem volt a Juventus ellen, 
ahol is a döntőben „Tüske” bácsi fejelt az olaszok kapujába. Ezt követően Hajnal 
Tamás sportigazgató beszélt az utánpótlásnevelés fontosságáról, kiemelve, hogy 
az U15-ös korosztály mindig óriási fejlődési lehetőséget rejt magában, Fenyve-
si annak idején ebben a korban kezdett focizni Kecskeméten. A szót a 2022-ben 
elhunyt klublegendánk gyermekei, az alapítók, Fenyvesi Beatrix és Fenyvesi 
Levente vették át, személyes emlékeik után bemutatták a díjat és részletezték az 
adományozás menetét. A sajtótájékoztatót klubelnökünk, Kubatov Gábor beszé-
de zárta, aki kiemelte: „dr. Fenyvesi Máté példakép volt, pályán és azon kívül is”.

A díj egy dr. Fenyvesi Máté arcképét ábrázoló bronz plakett, amely hátoldalá-
ra gravírozva kerül fel az aktuális díjazott és az évszám. A kitüntetéshez pénzju-
talom is jár, melynek összege nettó 250.000 Ft.

A kitüntetés azoknak az U15 korú utánpótlás labdarugóknak adományozható, 
akik dr. Fenyvesi Máté szellemiségének megfelelően a legkiemelkedőbb sport-
teljesítmény mellett, legalább jó átlagú iskolai tanulmányi eredményt értek el, 
valamint példamutató sportszerű magatartást tanúsítottak úgy a pályán, mint a 
pályán kívül.

A díjátadásra minden szezon utolsó hazai bajnokija előtt került sor a Groupa-
ma Arénában. A díj odaítélése az FTC mindenkori elnöke, klubunk akadémiájá-
nak szakmai igazgatója, az U15-ös korosztály vezetőedzője és az Alapító közös 
döntése alapján történik.

Forrás: www.fradi.hu

„PÉLDAKÉP VOLT, PÁLYÁN ÉS AZON KÍVÜL IS”
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Nem sokon múlott nyolc évvel ezelőtt, hogy 
Halász Bence, a kalapácsvetés újdonsült világbaj-
noki bronzérmese ne fordítson hátat az atlétikának, 
és ne válasszon magának egy másik sportágat. Ha 
a TF-et végzett, de mezőgazdasági vállalkozóként 
pénzt kereső édesapja nem hívja fel Szombathe-
lyen Németh Lászlót, az egykori versenyzőtársát – a 
dobópápaként emlegetett Németh Pál egyik fiát – és 
nem ajánlja a figyelmébe a tehetségét már hatodikos 
diákként felvillantó fiúgyerekét, Bencéből aligha lett 
volna dohai dobogós. Talán még el is kallódott volna.

„Akkor derült ki, hogy Bencében óriási erő lako-
zik, és úgy ugrik, mint egy szöcske, amikor 12 éves 
korában mindenkit elképesztett egy iskolai háziver-
senyen. Miközben az osztálytársai a kijelölt vonalat 
bombázták, ő a medicinlabdát úgy megsuhintotta, 
hogy az a terem szemközti falának csapódott. Követ-
kezett a távolugrás, a leérkezőhely a tornaszőnyeg 
lett volna, ha Bence nem repül át fölötte és nem a 
padlón ér talajt. Nem hittünk a szemünket, és már ott 
azon nyomban úgy döntöttünk, hogy Jánoshalmáról 
be kell járnia Kiskunhalasra, ahol atlétikai edzése-
ket is tartanak. Több mint két éven át, télen- nyáron 
naponta buszozott 20 kilométert oda, majd vissza, 
és hogy ne éhgyomorral induljon el, az édesanyja az 
iskolába vitte az ebédjét, amit Bence óra közben az 
utolsó padban  ülve fogyasztott el. Egyetlen edzést 
sem hagyott ki, egyszer sem késett el, a szorgalmá-
val olykor csak az almaszedésnél volt kisebb gond. 
Ha azzal fenyegettem, hogy ha nem húz bele, akkor 
nem mehet edzésre, azonnal rákapcsolt, és úgy kel-
lett órákkal később leállítani” – mesélt Halász Ben-
ce gyermekkoráról egy hírszolgáltatónak Halász 
Tamás, Bence édesapja.

Tizennégy és féléves koráig a kőműves szak-
mából élő Míg György tanította az atlétikai egysze-
regyére a tanulékony és szorgalmas Bencét. Auto-
didakta mesterének ugyan nem volt edzői okleve-
le, volt viszont kiváló érzéke az atlétikai mozgások – 
nem kizárólag a dobások – tanításához. Az eredmé-
nyek a nevelőedzőt igazolták.

„Sajnos az is kiderült, hogy sem a városnak, sem 
a klubnak nincs pénze a tehetséggondozásra, telen-
te súlyemelőterem kibérlésére, idény közben pedig 
a fiatal atléták versenyeztetésére. Mi szülők finan-
szíroztunk szinte mindent, még a nevezési díjakat 
is mi fizettük be, miközben Míg Gyuri egy fillért sem 
kapott az edzői munkájáért. Vettünk egy mély leve-
gőt az asszonnyal, rábeszéltük Bencét arra, hogy ha 
sportolóként vinni akarja valamire, akkor a szombat-
helyi Dobó SE versenyzői között van helye. 

Nem a szomszédba vittük, hanem Jánoshalmá-
ról Szombathelyre, tőlünk 311 kilométerre” - mesél-
te az édesapa.. 

Szombathelyen a Dobópápa” segítségével jutott 
el Bence a világhírt jelentő eredményekig. De lássuk 
a legújabb sikerének történetét.

A budapesti atlétikai világbajnokság – magyar 
szempontból- leginkább várt versenyszáma a férfi 
kalapácsvetés volt. Akik abban reménykedtek, 
hogy érmet is nyerhetünk, azok nem csalatkoz-
tak. Augusztus 20-án este ugyanis a Szombathelyi 
DOBÓ SE kiválósága Halász Bence szenzációs for-
mában versenyezve bronzérmet szerzett. 

A 35 ezer néző között több jánoshalmi is volt, s 
természetesen Bence klubjának, delegációja is. A 
továbbiakban Horváth Vilmos klubelnök szubjektív 
beszámolóját olvashatják.

A tetthely:
A Duna partján felépült Nemzeti Atlétikai Központ 

valóban a sportok királynőjének szentélye. Belép-
ve a stadionba valami egészen varázslatos hangu-
lat ragadja meg az embert.  A világ harmadik legna-
gyobb sporteseményének megfelelően színes kaval-
kád jellemzi a szektorok környékét. Angol, német, 
spanyol lengyel, olasz, horvát, s még ki tudja, hány-
féle nyelven szállnak a szavak a levegőben. 

Az egyik földszinti bejáraton megérkeznek a kala-
pácsvetők. Óriási hangrobbanás rázza meg az aré-
nát, amikor nemzetiszínű melegítőjében észreve-
szik Halász Bencét. Valljuk meg, hogy nincs irigy-
lésre méltó helyzetben a 26 éves klasszis. Az egész 
magyar közvélemény tőle várja hazai rendezésű 
világbajnokságon az érmet. Szerencsére Bencét 
ismerve tudom, hogy ő a döntőt próbálja nem teher-
ként, hanem lehetőségként megragadni. SRiválisok-
ból nincs hiány, ott van az 5-szörös világbajnok len-
gyel Fajdek, a szintén polák Nowiczki, a világranglis-
ta 2. amerikai Winkler, az ukrán Kokhan és a selejte-
zőt megnyerő új üstökös, a kanadai Katzberg.

A finálé első dobója, Fajdek nem sokat teketóri-
ázik, mindjárt egy kerek 80 méteres dobással pró-
bálja sokkolni a riválisokat. Ám erre a mi Bencénk – 
akit ötödikként szólítanak – mit sem ad.  A közönség 
hatalmas, ütemes tapsolásától kísérve 80.82 méter-
re hajítja a szert! Tombol a lelátó, lengenek a piros-
fehér-zöld zászlók, mindenki eksztázisban van. Az 
első kör végén a mi fiúnk az élén, a második kísérel-
te a hálóban landol, de harmadikra alaposan beta-
lál. 81.02 méter áll az eredményjelzőn, mai új egyéni 
csúcs, Bence ki is rohan edzőihez, Németh Zsolthoz 
és Németh Lászlóhoz és összeölelkeznek.

Azután jön egy kis hidegzuhany, percekkel később 
– lengyel óvásra- elveszik a dobást. Itt-ott füttyszó 
hallatszik, mi is kissé letörtek vagyunk. De ez nem 
számít, mert Halász Bence teszi a dolgát tovább-
ra is, újabb 80 feletti majd egy alig az alatti dobás 
jön. közben az új csodagyerek, a kanadai Katzberg 
egy 81 méter feletti kísérlettel átveszi a vezetést, sőt 
az olimpiai bajnok Nowicki is megelőzi a mi fiúnkat.

Siker és boldogság
Az nem lehet, hogy az a hatalmas munka, amit 

a fiúk elvégeztek s ez a remek versenyzés ne érjen 
érmet- fut át rajtam a gondolat. Amikor az utolsó 
körben a 4. helyen álló, ötszörös világbajnok lép a 
körbe, magunkban csendben imádkozunk. S, igen, 

imánk meghallgatásra talál, a dobás ezúttal kevés 
az előrelépéshez, BENCE ÉRMES!  Már így áll a 
dobókörbe, hátha jön egy legendás utolsó kísérlet.  A 
publikum szenzációs, bár javítani nem sikerül, még-
is 35.000 ember felállva köszönti a bajnokot, mert 
a mi szemünkben Halász Bence bronzérme igenis 
győzelemmel ér fel!  Hamarosan – igen éppen nem-
zeti ünnepünkön, augusztus 20-án - egy piros-fehér 
-– zöld zászló kerül a mi fiúnk vállára, aki a győz-
tes kanadaival, megköszönve a csodálatos bizta-
tást tiszteletkört fut. Cseng-bong a lelátó népe, zúg a 
RIA-RIA- HUNGÁRIA! 

A kötelező doppingvizsgálat, a sajtótájékoztatós 
és más elfoglaltságok miatt csak jóval később sike-
rül gratulálni a szenzációs szerepléshez. Amikor a 
közönségről kérdezem, akkor így nyilatkozott Bence:

 — Elképzelhetetlenül sokat jelentett a közönség 
támogatása, nagyon köszönöm mindenkinek, 
aki ma kijött a stadionba és azoknak is, akik a tv 
előtt szurkoltak. Beszélgettem több atlétatársam-
mal is, és arra jutottunk, hogy ami a versenyzést 
illeti mi egyszerűen nem így szocializálódtunk. Az 
amerikai sportolóknak természetes, hogy tömött 
lelátók előtt versenyezzenek, de nekünk nem. 
Igaz én már több világversenyen megtapasz-
talhattam a szurkolók erejét, de ez itthon, ilyen 
szenzációs publikum előtt egészen más! 

 — Most tényleg éreztem, hogy olyan erőt ad a 
közönség, ami kívülről jön, minden pillanatát 
élveztem a versenynek. 

 — Nem az volt a terv, hogy majdnem 81 méterrel 
nyitok. De itt jön ki, hogy mennyit segített ebben 
a közönség. Amikor láttam, hogy ez a nem is iga-
zán odatett dobás ekkora lett, lekerült a teher a 
vállamról.  

 — „Extázisban voltam. A dobásokra sem emlék-
szem, hogy kifejezetten mi történt. Egy-két tech-
nikai elemet az elején megcsináltam, utána pedig 
azt mondtam, »ami a csövön kifér, az menjen«!

 — Ilyen szeretettel körülvéve nem lehet rosszul tel-
jesíteni.”Jó érzés egy kalapácsvető-dinasztia tag-
jának lenni.”

 — Ami az eredményemet illeti, nagyon boldog 
vagyok, s remélem, hogy még nem vagyok a csú-
cson. A következő nagy feladat a jövő évi párizsi 
olimpia lesz, ahol szeretnék maradandót alkotni!

SzPress Hírszolgálat – JHN

A nagy pillanatok velünk maradnak a világbajnokság után is!

Egyszerűen csodálatos, Bence!
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Hat napon át tartott az a nemzetközi edzőtábor, 
amelyet a Kiskunhalasi Küzdő- és Szabadidősport 
Egyesület szervezett Jánoshalmán. Az Oyama Kara-
te Kyokushin Hungary Nyári Edzőtáborának a Déli 
ASzC Jánoshalmi Mezőgazdasági Technikum Szak-
képző Iskola és Kollégium adott helyet az idén.

Az edzések a Szaki tornatermében, illetve va Dr. 
Fenyvesi Máté Sportcsarnokban kaptak helyet.

Az edzőtábort Shihan Lázár Tibor  6. Dan, Shihan 
Horváth A. Lajos 5. Dan és Sensei Szecsei Szilárd 3. 
Dan mesterek vezették. A napi három edzés mellett 
szakmai, edzői továbbképzéseken kellett részt ven-
ni a klubvezetőknek. 

A rendezvény érdekessége volt, hogy vendé-
gül látták Suzuki Kimiyoshi Senseit, aki az 1950-es 
években, Japánban együtt edzett a kyokushin kara-
te megalapítójával, Masutatsu Oyamával. A Sensei 
erről az időszakról tartott élménybeszámolót a kara-
tékáknak. 

Köszönet illeti meg a „Szaki” vezetőségét a szer-
vezési munkáért, az Iskola technikai dolgozóit a kol-
légium előkészítéséért és a finom és bőséges éte-
lekért.

Örömmel vettünk részt Sensei Suzuki Kimiyoshi 
és Sensei Tonte Gyula szemináriumán, valamint 
Senpai Madarász József önvédelmi edzésén.

Az edzőtábort övvizsga zárta, amely az egyik leg-
keményebb követelményrendszerrel bír a karate stí-
lusok között. A megmérettetés után Sayonara Party 
volt a Korzó étteremben

Köszönjük a Klubvezetők munkáját hogy ilyen 

nagy létszámmal hozták el tanítványaikat.
Köszönjük a segítséget Zámbó Sándornak és 

Bretyka Andornak.
Az alább felsorolt személyek és vállalkozások 

nagyban hozzájárultak a tábor sikeres megrendezé-
séhez: Georgica Alapítvány Jánoshalma, Polgármes-
teri Hivatal Jánoshalma, Agrobisnis Kft. Jánoshalma, 
Renner Bt. Jánoshalma, Delta Sec Kft. Jánoshalma, 
Totya Boltja Kiskunhalas, Halász Tamás ev. János-
halma, Hanna Cukrászda Jánoshalma, Jánoshalmi 
Vadásztársaság, Herczeg Tamás Jánoshalma, Samu 
Kriszta Fanni Jánoshalma, Varga Gyula Kunfehér-
tó, Nagy József mentőtiszt Kiskunhalas, -Gyümöl-
csös Panzió Jánoshalma, -Szabó Kornél Sportcsar-
nok vezető Jánoshalma

Ekkora létszámú karate edzőtábor először került 
megrendezésre Jánoshalmán.

Bízom benne, hogy nem utoljára !

Nagyszerű hír, hogy a kiskunhalasi Küzdő-és 
Szabadidősport Egyesület színeiben versenyző 
jánoshalmi Bretyka Andor szeptember 24-én, a 
Győri Ashihara Karate Országos Bajnokságon Ifjú-
sági 80 kg-os kategóriában 1. helyezést ért el. 

Az egyesülethez bárki csatlakozhat, Jánoshalmán 
hétfőn, és szerdán 18-20 óra között, a SZAKI torna-
termében találhatják meg a sportközösséget. Edzé-
sek ideje a haladók részére hétfőn és csütörtökön 
18:00-20:00 óra között, a kezdők részére csütörtö-
kön 17:00-18:00 között. 

Szeptember 2.
Harta – JFC  1:0 (0:0)

A góllövés ma sem ment, ráadásul a 93. percben 
egy szerencsétlen góllal kikapott csapatunk.

Szeptember Szeptember 
U-19-es bajnoki mérkőzés

Kelebia – JFC 2:3 (1:1)
Gólszerzőink:  Blahó Zénó, Friebert Ferenc Jenő, 
Regajz Ferenc
Szabó Kornél edző: Gratulálok a fiúknak , fontos az 
első meccs megnyerése.

Szeptember 10
Vármegyei I. o. bajnoki mérkőzés

JFC – Lajosmizse 1:3 (1:2)
Gólszerzőnk: Lengyel Szabolcs
Fenyvesi Ferenc vezetőedző: Sajnos csapatom 
még mindig hullámvölgyben játszik. Alig valósíta-
nak meg valamit a megbeszéltekből a pályán. Gra-
tulálok  ellenfelünknek.

Szeptember 15
U-16-os bajnoki mérkőzés

Fajsz – JFC 4:4  ( 2:1)
Gólszerzőink: Hasztentaufel Kevin János 2, Halász 
Barnabás ,Kecskeméti Levente

Szabó Kornél edző: Csapatunk jól küzdött, megér-
demeltük az egyik pontot.

Szeptember 17.
Vármegyei I. o. bajnoki mérkőzés

Akasztó – JFC  3:2 ( 0:1)
Gólszerzőink: Stojanovic Milos, Lengyel Szabolcs
Fenyvesi Ferenc vezetőedző: – Kicsit jobban ment 
már a játék, ám hiába vezettünk kétszer is, hiány-
zott a tartás a csapatból. Nagyon sajnálom.

U-19-es bajnoki mérkőzés
JFC – Dunagyöngye SC 6:1 (4:1)

Gólszerzőink: Regajz Ferenc3, Friebert Ferenc 
Jenő, Blahó Zénó, Király Marcell Márton
Szabó Kornél edző:- Időnként jól játszva megérde-
meltük a fölényes győzelmet. Gratulálok a fiúknak!

Szeptember 23
U-19-es bajnoki mérkőzés

Dusnok – FC 2:2 (0:1)
Gólszerzőink: Balla Gábor, Friebert Ferenc 
Jenő
Szabó Kornél edző: Sajnálom de ezt a mecs-
cset is nyernünk kellett volna. Kár az elveszett 
pontokért.

Szeptember 24
Vármegyei I. o. bajnoki mérkőzés
JFC – Hírös-ép Kecskemét  0:0

Fenyvesi Ferenc vezetőedző:- Az eddigiekhez 
képest sokkal jobb volt a csapatjáték, ám gólt 
továbbra sem tudunk szerezni.

U-16-os bajnoki mérkőzés
JFC – Kiskunhalas 11:1 ( 3:1)

Gólszerzőink: Kecskeméti Levente 3, Haszten-
taufel Kevin János, Balla Gábor, Kolompár Zol-
tán Olivér, Rencsár Henrik, Délceg Tibor Márk.
Szabó Kornél edző: Bár ellenfelünk ma gyengén 
játszott, csapatomat  mégis dicséret illeti időn-
ként szellemes támadásépítéseikért.

Október 1.
Vármegyei I. o. bajnoki mérkőzés

 JFC -Kunbaja 1:0 (1:0)
Gólszerzőnk: Busa Vajk Róbert 

A  JFC következő hazai mérkőzései:  ,  október 
15-én 15.00-kor : JFC-Soltvadkert.

Horváth Mihály elnök

A Jánoshalmi FC  szeptemberi tudósítása

Nemzetközi karate tábor Jánoshalmán

Mészáros Endre 1. Dan 



24. 2023. október JHN Rendőrségi hírek

A Kiskunhalasi Rendőrkapitányság nyomozást rendelt el lopás vétség 
elkövetése miatt ismeretlen tettes ellen a Bácskai Méhészek Szövetkeze-
tének elnöke feljelentése alapján  ismeretlen tettes ellen, aki 2023. szep-
tember 8. és 2023. szeptember 11. közötti időben a szövetkezet telephe-
lyének udvaráról ismeretlen módszerrel eltulajdonított 7 raklap  Békés-
csabai cserepet. A lopással okozott kár 520.000 forint.

A feljelentést követően egy napon belül felderítésre került a bűncselek-
mény elkövetője J. V. és Gy. M. helyi lakosok személyében. Az eltulajdo-
nított cserép lefoglalását követően visszakerült a jogos tulajdonosához. 

A Kiskunhalasi Rendőrkapitányság nyomozást rendelt el lopás bűntett 
elkövetése miatt ismeretlen tettes ellen C. Z. jánoshalmi lakos feljelenté-
se alapján ismeretlen tettes ellen, aki 2023. szeptember 21-én 15.30 óra 
és 18.00 óra közötti időben a kerítésen bemászott a háza udvarába, majd 
a nyitott ajtón keresztül onnan különböző műszaki cikkeket és szerszá-
mot tulajdonított el. A lopással okozott kár kb 1 300 000 Forint.

A bejelentést követően alig egy órán belül lefoglalásra került szinte az 
összes eltulajdonított érték, így a sértett kára nagyrészt megtérült. 

A lopással K. D. helyi lakos és testvére K. J. gyanúsítható megalapo-
zottan. 

Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy az utóbbi időben nagyon 
elszaporodtak az online csalások.

Ha valaki például eladás céljából felad egy hirdetést valamelyik inter-
netes oldalon, perceken belül becsapós üzeneteket is fog kapni, amikből 
nehéz eldönteni, hogy melyik az igazi vásárló és ki a csaló!

Általánosan elmondható, hogy : 
Ne kattintgassunk a kapott email-ekben mindenféle linkre. Ha isme-

rős küldi, akkor is nézzük meg, tényleg ő küldte-e, mert könnyen hami-
síthatják a feladót!

Adatainkat ne adjuk ki!
Ne telepítsünk alkalmazásokat a mobiltelefonunkra a vásárlás/eladás 

„megkönnyítése” miatt, mert esetleg egy olyan programot kapunk, ami-
vel átveszik a mobiltelefonunk képernyőjét, vagy egyéb adatokhoz fér-
nek hozzá!

A Nemzeti Kibervédelmi Intézet honlapján részletes tájékoztató került 
elhelyezésre a témával kapcsolatban! 

Az interneten számos olyan hirdetéssel találkozunk, ahol az álta-
lunk megvásárolni kívánt terméket jelentősen a valós érték alatt kínál-
ják eladásra. A vásárlás feltétele, hogy kizárólag  előre utalással lehet 
kiegyenlíteni a vételárat, az utánvét nem lehetséges és általában nincs 
megadva telefonszám sem. A kért összeg utalását követően általában a 
hirdetés eltűnik, a várt termék pedig nem érkezik meg.   

 A másik módszer, hogy mobiltelefonon érkezett hívásban vagy üze-
netben értesülünk vagy szintén nyereményről, vagy pedig valamely szol-
gáltatónál vagy adóhatóságnál fennálló nem létező tartozásról. A nyere-
mény ígéreténél az előzőekben már írt módszer fordul elő. A nem léte-
ző tartozásnál a magabiztos fellépés hatására a sértett az elkövető által 
megadott számlaszámra utalja át a kért összeget. Sem a szolgáltatók, 
sem az adóhatóság nem kér tartozás rendezést telefon keresztül! Ne 
dőljünk be a csalóknak legyen bármilyen csábító a beígért nyeremény 
vagy olcsó az áru

Terjesztést a kiadó Zsikor Bt. saját hálózata végzi. 
Megvásárolható Jánoshalma nagyobb üzleteiben

Az újságban megjelent hirdetések tartalmáért a 
Szerkesztőség felelősséget nem vállal!

Orvosi ügyelet
Csak SÜRGŐS és ÉLETVESZÉLYES esetben vehető igénybe!

Az ügyelet név szerinti beosztását nem tesszük közzé.
Az ügyelet működtető REALMED KFT. közlése alapján tájékoztat-
juk Olvasóinak, hogy az ügyeleti szolgálat ellátását orvosok biz-
tosítják. Az orvosi ügyelet ellátási területe: Jánoshalma, Mélykút,  
Borota és Kéleshalom bel- és külterülete.
Az orvosi ügyelet ideje:  munkanapokon 16 órától másnap 08 órá-
ig tart. Hétvégén és ünnepnapokon: pénteken, illetve az ünnepet 
megelőző nap 16 órától hétfőn, illetve az ünnepet követő nap reg-
gel 08 óráig tart.

Helye: 6440 Jánoshalma, Arany János u. 13. T.: 0677/401-088

Já nos hal ma Vá rosi Ön kor mány za t lap ja
Meg je le nik: havonta

Alapító: Já nos hal ma Vá rosi Ön kor mány za t
6440 Já nos hal ma, Bé ke tér 1. 

Kiadja: Zsikor Bt. 
  Ügyvezető Blázsik Sándor 

 Levélcím: Jánoshalma, Jókai u. 11.
Szerkesztésért felel: a Szerkesztőbizottság.

Szer kesz tő ség cí me:  
6440 Já nos hal ma, Jókai u. 11.

 E-mail: hunyadinepe@gmail.com

Nyomdai munkák:
s-Paw Bt.

6794 Üllés, Bem József utca 7. 
Szabó Erik
Ügyvezető
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JÁNOSHALMI

HUNYADI NÉPE

Petróczky Fe renc  
Jánoshalma,  Dózsa Gy. u. 75., Rákóczi u. 12.,   Téglagyár u. 32.

Pepsi termékek 2 l   589,– Ft 295,– Ft/l  
Mini karika dupla kakaós 700g eredeti ár:1.999.– Ft Akciós ár: 999,– Ft 1.487,– Ft/kg
Meggele Tejszínhabspray 250 g  Akciós ár: 499,– Ft 1.996.- Ft/kg 
Dán édes keksz (doboz)   Akciós ár: 999,– Ft 6.660– Ft/kg
DETKI Vital omlós natúr keksz 200g   299,– Ft 1.495,– Ft/kg
Milka termékek 90 g   399,– Ft 4.433,– Ft/kg
KOBRA Energiaitalok     149,– Ft/db 596,– Ft/l 
Bomba Energiaital   219,– Ft/db 876,– Ft/l 
UHT tej 1l  1,5%     249,– Ft/l 
Arany Fácán dobozos sör  325.– Ft helyett  299,– Ft/doboz 518,– Ft/l

Az akció 2023.10.15-ig, valamint a készlet erejéig tart.

Anya köny vi hí rek

OL CSÓN AKAR VÁ SÁ ROL NI?

Házasságkötés:
2023. augusztus hónapban: 

Mezei Hedvig – Budai Richárd
Nagy Katalin – Galgóczi Zoltán

2023. szeptember hónapban: 
Ádám Annabella – Somodi Balázs

További egy pár, akik nevük közléséhez
 nem járultak hozzá

2023. szeptember hónapban született:

Térjen be hozzánk!

Ragadics Zsófia  (Anyja neve: Kunszt Erika),
Renkus Csenge (Anyja neve: Renkus Tímea),
Burai Flórián Márk (Anyja neve: Sallai Renáta),
Ragadics Ádám (Anyja neve: Frick Adrienn),


